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سرمقاله

حسین مرادی 
سردبیر

آبان ماه هر سال به واسطه برپایی بزرگ ترین گردهمایی رسانه ای 
در  برپاست؛  مطبوعات  اهالی  بین  در  خاصی  نشاط  و  شور  کشور 
سال های اخیر با توجه به گسترش رسانه های مجازی شاید کمی 
لمس  بی شک  اما  شده اند،  مواجه  بی مهری  با  مکتوب  رسانه های 
کاغذ در زیر دستان مخاطب و خواندن اخبار، حسی بسیار متفاوت تر 

و ماندگارتر از دیدن اخبار در شبکه های مجازی دارد.
ارتباط  با  تا  است  رسانه  اهالی  برای  فرصتی  مطبوعات  نمایشگاه 
و  لشکری  مسئولین  حضور  کنار  در  مخاطبین  با  مستقیم  گرفتن 
کشوری در غرفه ها بتوانند در این هجمه خبری و رسانه ای خودی 

نشان دهند.
بی تردید بر هیچ کسی مشقت و سختی کار اهالی رسانه در شرایط 
مختلف پوشیده نیست و شاید حضور مسئولین در این گردهمایی 
مطبوعاتی به نوعی قدردانی از زحمات و تلاش های این عزیزان 

در طول سال باشد.
و  مسئولین  میان  متقابل  درک  روحیه  تقویت  با  که  است  امید 
مخاطبین و اهالی رسانه، روز به روز شاهد قوت گرفتن این حوزه 

که تاثیر بسیار سازنده ای در فرهنگ جامعه دارد، باشیم.
در سومین روز از برپایی نمایشگاه مطبوعات، مشاور رئیس جمهور و 
دبیر شورایعالی مناطق آزاد با حضور در این نمایشگاه از غرفه های 

رسانه های مختلف از جمله هفته نامه مناطق آزاد بازدید کردند.

برگزاری بزرگ ترین گردهمایی رسانه ای کشور

اسماعیل زمانی، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
اروند در نشست خبری در تهران بیان داشت: پس از برجام ، اقبال 
در  سرمایه گذاری  ویژه  به  ایران  در  سرمایه گذاری  برای  خارجی ها 
منطقه آزاد اروند به دلیل شرایط خاص منطقه بیشتر شده و همچنان 

در حال افزایش است.
به گفته وی، در منطقه آزاد اروند سرمایه گذاران خارجی خوبی جذب 
شده اند که برخی آنان عراقی اند و در بخش های تولیدی فعالیت دارند.
رئیس هیات مدیره سازمان منطقه آزاد اروند ادامه داد: 2شرکت آلمانی 
و دانمارکی برای فعالیت در بخش انرژی های تجدیدپذیر و غیرفسیلی 
و برخی شرکت ها نیز در زمینه لجستیک، نفت و گاز و پتروشیمی 

اعلام آمادگی کرده اند.
زمانی افزود: دلیل دیگر اقبال سرمایه گذاران به اروند، حضور نیروی 
کار آموزش دیده و آموزش پذیر است که برای توسعه صنایع موثر و 

دارای صرفه اقتصادی است.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد اروند، از امکان ورود عراقی ها و دیگر 
شهروندان خارجی به این منطقه بدون نیاز به اخذ روادید و تردد آزادانه 
نیز  ایرانی  اتباع  این مزیت برای  افزود:  آنان خبر داد و  خودروهای 
وجود دارد اما به دلیل شرایط ناامن عراق، کمتر مورد استقبال آنان 

قرار گفته است.
وی این تردد را یک فرصت برای رونق اقتصادی و توسعه بازار منطقه 
دانست و افزود: برای خروج از مشکلات اقتصادی، ایجاد اشتغال و توسعه 

تجارت با محور صادرات باید زیرساخت های منطقه تقویت شود.

بودجه زیرساخت ها و تسهیل تردد زائران اربعین
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد اروند افزود: سالیانه تا 150میلیارد ریال 
برای تامین زیرساخت ها و تسهیل تردد زائران اربعین هزینه می شود که 
حدود 30میلیارد ریال آن به تامین زیرساخت ها در عراق اختصاص دارد.

وی از زائران اربعین خواست بدون روادید به مرز مراجعه نکنند؛ زیرا 
اجازه خروج از مرز به آنان داده نمی شود و اگر حتی موفق به عبور 
شوند، در برگشت دچار مشکل می  شوند و ممکن است به عنوان 

عوامل نفوذی یا تروریستی با آنها برخورد شود.
رئیس هیات مدیره سازمان منطقه آزاد اروند اعلام کرد: از سال گذشته 
تاکنون برخی ایرانیان به همین دلیل همچنان در زندان های عراق به 

سر می برند.
زمانی به زائران اربعین حسینی )ع( یادآوری کرد: موکب های عراقی 
فقط در مسیر رفت خدمات ارائه می کنند و در مسیر برگشت فعال 
نیستند. از این رو، موکب های ایرانی برای خدمات دهی در راه برگشت 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد اروند بیان داشت:

منطقه آزاد اروند، پنجره ارتباطی ایران با بازارهای بین المللی 

به سمت غربی جاده انتقال داده می شود.

تاثیر تحولات اقلیم کردستان عراق 
روی ترانزیت کالا

رئیس هیات مدیره سازمان منطقه آزاد اروند یادآوری کرد: پس از 
اقلیم کردستان عراق، ورود کامیون های ترانزیتی به این  تحولات 

منطقه و صادرات از مرز شلمچه افزایش یافت.
زمانی، توسعه تجارت با محور صادرات و افزایش حجم سرمایه گذاری را 
2اولویت برنامه های این سازمان دانست و گفت: منطقه آزاد اروند به عنوان 

پنجره ارتباط ایران با بازارهای منطقه و بین المللی محسوب می شود.
به گفته مدیرعامل سازمان منطقه آزاد اروند ، موقعیت راهبردی اروند و 
دسترسی به عراق از راه خشکی و عربستان و دیگر کشورهای حاشیه 
خلیج فارس از راه دریا اهمیت این منطقه را برای توسعه تجارت 

دوچندان کرده است.
وی افزود: مرز شلمچه ظرفیت بالایی برای صادرات و ترانزیت کالا 
و مسافر دارد و روزانه بیش از 2میلیون دلار کالا از این مرز به عراق 

صادرات می شود.
مرز  از  گذشته  سال  اروند ،  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل  گفته  به 
بین المللی شلمچه یک میلیارد و 300میلیون دلار صادرات به عراق 

انجام شد.
زمانی اعلام کرد در منطقه آزاد اروند 130واحد تولیدی در حال فعالیت 
هستند و این منطقه 2شرکت تولیدی بزرگ فولاد دارد که یکی از آنها 

روزانه 600هزار تن فولاد و دیگری سه هزار تن تولید می کند.
و  فارس  خلیج  غربی  شمال  در  اروند  تجاری- صنعتی  آزاد  منطقه 
و کارون  رود  اروند  استان خوزستان در محل تلاقی  جنوب غربی 
)شهرستان های آبادان و خرمشهر( با وسعت بیش از 1۷3کیلومترمربع 

واقع شده و دارای مرز مشترک با عراق و کویت است.
استان خوزستان به واسطه استعدادهای ویژه از جمله عبور حدود 30درصد 
از آب های کشور از این جلگه، وجود دشت های مستعد کشاورزی و 
فعالیت های منظم کشت و صنعت، قرار گرفتن بخش عمده ذخایر نفت 
کشور، مرز زمینی و وجود مرز شلمچه با کشور همسایه، مرز هوایی، 

استقرار فرودگاه های بین المللی و... دارای اهمیت ویژه ای است.

راهرو 14 - غرفه 294 - نشریه مناطق آزاد 

تمام ظرفیت های مجلس 
و کمیسیون اقتصادی 
در اختیار تقویت 
مناطق آزاد

گفت وگوی اختصاصی با دکتر محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس

برگزاری اولین 
نشست جهانی توسعه 
2ژئوپارک ها در قشم

مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد قشم خبر داد:

,
دستیابی به شیوه های جدید 
با انتقال تجارب و دانش 
7بین مناطق آزاد کشور 

مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد چابهار عنوان کرد:

,
کیش می تواند 
الگویی برای توسعه 
دیگر مناطق باشد

مجموعه های بیرونی 
اقتصادی کشور بیشتر نیاز
34 به حضور بسیج دارند

مدیرعامل سازمان 
دکتر غلامرضا حسن پور منطقه آزاد کیش بیان کرد:

رئیس بسیج اصناف، بازاریان و تجار کشور:
 

,,



اخبار - قشم

قشم آینه ای  وسیع از زیبایی های طبیعی
 فرهنگی و تاریخی

ظرفیت های اکوتوریسم قشم با تاکید بر ژئوسایت های این جزیره توسط جایکا 
)آژانس همکاری های بین المللی ژاپن( و سازمان منطقه آزاد قشم در سالن 
مرکز بین المللی رشد برای شماری از تورگردانان مطرح کشورمان از تهران، 
شیراز، اصفهان و مشهد مقدس با تاکید بر اهمیت پایلوت شدن این جزیره در 

حوزه صنعت گردشگری سالم و پاک معرفی شد.
از  بخشی  نشست،  این  در  قشم  در  جایکا  پروژه  مدیر  بنی عامریان  سعید 
مزیت های اکوتوریسم قشم که در جذب گردشگران داخلی و خارجی دارای 

اهمیت است را معرفی کرد.
مزیت های  می توانند  جایکا  همراه  به  کشور  مطرح  تورگردانان  گفت:  وی 
طبیعی و ژئوپارک جهانی قشم را به عنوان بستری برای موفقیت در حوزه 

اکوتوریزم به جامعه هدف در ایران و جهان معرفی نمایند.
و هوای  آب  و  موقعیت جغرافیایی قشم  افزود:  قشم  در  جایکا  پروژه  مدیر 
کاملا سالم در این جزیره می تواند این منطقه را با توجه به ظرفیت های متعدد 

گردشگری، به مکانی برای گردشگری سالم و پاک در کشور تبدیل کند.

قشم، جزیره ای برای آرامش و هیجان
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم 
هم در این نشست از قشم به عنوان جزیره ای برای آرامش و هیجان نام برد.

سیدمحمد امین جعفری حسینی گفت: عاشقان آرامش با سفر به جزیره قشم 
می توانند این موهبت الهی را در قالب طبیعت گردی و در پهنه ای عظیم در 
جای جای این منطقه مشاهده کنند و علاقمندان به هیجان هم می توانند 
از  از حقایق طبیعی و کشف بخش دیگری  بر نظاره کردن بخشی  علاوه 
آن، ارزش ها و ظرفیت های جزیره قشم را با مخاطبان خود در میان بگذارند.

او با اعلام اینکه تورگردانان افرادی هستند که به گردشگری جان می دهند 
و از آن جان می گیرند، افزود: تورگردانان برای گره زدن دل گردشگران با 
مزیت های این صنعت در قشم، می توانند ظرفیت های فراوان جزیره را به 

گردشگران معرفی کنند.
جعفری حسینی از قشم به عنوان آینه بزرگ و وسیعی از زیبایی های طبیعی، 
فرهنگی و تاریخی نام برد و تاکید کرد: قشم پدیده و معدن بزرگی از داشته ها 
و موهبت های الهی است که هنوز بخش کوچکی از ظرفیت های ارزشمند آن 

دیده شده است.
در ادامه این نشست، مازیار قاسمی نژاد مدیر هماهنگی پروژه جایکا در قشم و 
اقبال زبیری مدیر امور اداری تیم پروژه جایکا در این منطقه نیز مباحث مختلفی 
در حوزه ژئوپارک این منطقه و زمین شناسی و همچنین برنامه های یونسکو در 
حوزه میراث طبیعی، تاریخچه ژئوپارک قشم، اقدامات برای عضویت در شبکه 

ژئوپارک های جهانی را برای شرکت کنندگان تشریح کردند.
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برگزاری اولین نشست جهانی توسعه ژئوپارک ها در قشم
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم خبر داد:

حمیدرضا مومنی، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد قشم از برنامه بررسی توسعه ژئوپارک ها برای اولین بار در 
نقاط مختلف ایران، منطقه و جهان با برگزاری نشست بین المللی 
و کارگاه آموزشی یونسکو در ژئوپارک قشم خبر داد و گفت: این 
نشست بین المللی از 17 تا 19بهمن ماه براساس توافق سازمان 
منطقه آزاد و ژئوپارک جهانی قشم از یک طرف و برنامه بین 
الملل علوم زمین و ژئوپارک های یونسکو از طرف دیگر در این 

جزیره برگزار می شود.
به  از سطح منطقه ای  ژئوپارک ها  توسعه  ارتقای  برای  افزود:  وی 
تا  یافت  تغییر  بهمن ماه  به  آبان  از  نشست  این  تاریخ  بین المللی، 
کشورهای بیشتری بتوانند در این تصمیم گیری مهم مشارکت کنند.

یکسری  قشم،  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل  گفته  به 
ماموریت های بازدید از مناطق پتانسیل دار ایران توسط یونسکو 
در ارتباط با این نشست بین المللی برنامه ریزی شده و در خلال 
معرفی  برای  کشورمان  برتر  پتانسیل های  ماموریت ها،  این 

ژئوپارک های جدید بررسی و مورد تائید قرار خواهد گرفت.
او ادامه داد: نتایج و جمع بندی های حاصل از بازدیدها در قالب 
یک گزارش رسمی تحت عنوان گزارش کشوری بار دیگر مورد 

بررسی قرار می گیرد.
مومنی بیان داشت: ژئوپارک جهانی قشم به عنوان بانی و حامی 
این برنامه، نشست و کارگاه آموزشی یونسکو را طی سه روز 17 

تا 19بهمن ماه برگزار می کند.
بنا به این گزارش، طبق تعریف یونسکو، ژئوپارک گستره ای با 
پدیده  چند  دربرگیرنده  که  است  کافی  پهنه  و  آشکار  مرزهای 
زمین شناسی کمیاب و برجسته بوده و در آن گستره، جاذبه های 

طبیعی، تاریخی و فرهنگی ارزشمند نیز یافت شود.
پیرامون  جوامع  اقتصادی  توسعه  در  بتواند  باید  محدوده  این 
خود نقش موثری ایفا نماید و ممکن است علاوه بر پدیده های 
زمین شناسی از آثار تاریخی، بوم شناسی، باستان شناسی و میراث 

فرهنگی و طبیعی دیگر هم برخوردار باشد.

حمیدرضا مومنی، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
قشم اعلام کرد: با خرید 20پمپ تزریق دسفرال ویژه بیماران تالاسمی، 

درمان این بیماران در جزیره قشم تسهیل می شود.
وی با اعلام اینکه 130بیمار تالاسمی در جزیره قشم وجود دارد، افزود: 
از این تعداد، 105نفر  در روستاها و 25نفر نیز در مرکز شهر قشم زندگی 

می کنند.
بیمار  درمان هر  آزاد قشم هزینه  منطقه  مدیره سازمان  رئیس هیات 
تالاسمی بدون درنظر گرفتن سهم ایاب و ذهاب در هر ماه را 5میلیون 
از  بسیاری  برای  هزینه  میزان  این  تامین  گفت:  و  کرد  اعلام  ریال 
خانواده های کم درآمد دارای بیمار مبتلا به تالاسمی بسیار سخت است 

و کوتاهی کردن در آن هم موجب مشکل خونگیری بیماران می شود.
مومنی به کمک های سازمان منطقه آزاد به بخش بهداشت و درمان 
برای بیماران تالاسمی جزیره قشم اشاره کرد و ادامه داد: 20دستگاه 
دسفرال با 480میلیون ریال اعتبار این سازمان با توجه به سرانه پائین 
انجمن حمایت از بیماران تالاسمی قشم با هدف کمک به سلامت افراد 

مبتلا به این بیماری خریداری شده است.
در  فارس  خلیج  درمانگاه  طریق  از  دستگاه ها  این  داشت:  بیان  وی 
روستای جی جیان قشم و براساس اولویت افراد مبتلا به تالاسمی در 
اختیار آنان قرار می گیرد و برای بقیه نیازمندان به این دستگاه هم در 

آینده اقدام خواهد شد.
به گفته مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم، ارزش این دستگاه وقتی 
بیشتر نمایان می شود که می بینیم چهار بیمار تالاسمی این جزیره در 
14ماه گذشته به دلیل کمبود امکانات جان خود را از دست داده اند و این 
سازمان همانند گذشته به امور بهداشتی و درمانی مردمان جزیره به ویژه 

به افراد کم درآمد توجه خواهد داشت.
دورهای  برگزاری  و  ازدواج  از  قبل  آموزش های  اهمیت  به  اشاره  با  او، 
آموزشی در مدارس، افزود: با برگزاری کلاس های آموزشی در مدارس و 
روستاها، ارائه مشاوره  به جوانان، برپایی همایش هایی با موضوع تالاسمی 
و توزیع تراکت های آموزشی، می توان به کاهش آمار تولد کودکان با علائم 

بیماری کم خونی و تالاسمی در جزیره قشم کمک کرد.
بنا به این گزارش، بیماری تالاسمی، نوعی کم خونی ارثی است که از 
والدین حامل صفت تالاسمی مینور به فرزند منتقل و زمانی به وجود 
سازنده  پروتئین های  ساختن  برای  را  کافی  توانایی  بدن،  که  می آید 

هموگلوبین نداشته باشد.
یکی از حیاتی ترین دستگاه های مورد نیاز برای درمان بیماران تالاسمی، 
پمپ تزریق داروی دسفرال است که از رسوب آهن اضافی در بافت های 

حیاتی بیمار جلوگیری می کند .

تسهیل درمان بیماران تالاسمی در قشم
خرید 20 پمپ تزریق دسفرال برای بیماران تالاسمی قشم

معرفی ظرفیت های گردشگری قشم 
به تورگردانان مطرح کشور

گام بلند ژئوپارك جهاني قشم در توسعه ژئوپارك های كشور

انتخاب اعضای هیات مدیره جامعه فعالان اقتصادی جزیره قشم

حمیدرضا محسن پور، مدیر ژئوپارک جهانی قشم گفت: گامی بلند 
و اقداماتی مهم برای توسعه ژئوپارک های ایران از سوی ژئوپارک 

جهانی قشم برداشته شده است.
طول  در  شناختی  زمین  حوادث  تکامل  سیر  کرد:  اعلام  وی 
دوران های مختلف زمین شناسی سبب شده تا مجموعه کم نظیر و 
فراهم  ایران  در  زمین شناسی  مختلف  جاذبه های  انواع  از  متنوعی 

شود.
است  و شایسته  بایسته  آن گونه که  تاکنون  متاسفانه  او،  گفته  به 
فاقد  سال ها  طول  در  بلکه  نشده،  معرفی  ظرفیت ها  این  تنها  نه 

آزاد  منطقه  در  اقتصادی  فعالان  جامعه  مدیره  هیات  انتخابات 
اعضای  از  با حضور 110تن  آبان ماه  پنجشنبه چهارم  روز  قشم 
مجمع نمایندگان این جامعه اقتصادی در سالن مرکز بین المللی 

رشد با معرفی 9عضو اصلی و 2عضو علی البدل برگزار شد.
هیات  رئیس  و  قشم  آزاد  منطقه  سازمان  نماینده  سلکی  امیر 
نظارت جامه فعالان اقتصادی طی سخنانی گفت: این انتخابات 

در حقیقت آغاز دموکراسی اقتصادی در منطقه آزاد قشم است.
دستورالعمل  تحقق  راستای  در  انتخابات  این  داد:  ادامه  وی 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم برای مشارکت جدی بخش 
خصوصی و استفاده از ظرفیت های اقتصادی موجود در حوزه های 

و  آگاهي  افزایش  و  کشور  در  شناختي  زمین  بالای  ارزش  داراي 
در  بین المللي  و  ملي  سطح  در  جدید  ژئوپارک هاي  ثبت  تقاضاي 
شبکه  موافقت  جلب  و  مذاکره  از  پس  ایران،  مختلف  استان هاي 
و  روسا  دوره اي  حضور  زمینه  یونسکو،  ژئوپارک هاي  جهاني 
در  ویژه  گزارش  تهیه  و  بازدید  بین المللي جهت  ارشد  کارشناسان 
کشورمان و مناطق مستعد و کاندیداي ثبت به عنوان ژئوپارک را 

فراهم آورده است.
سازمان  حمایت  با  بازدیدها  این  گفت:  قشم  جهانی  ژئوپارک  مدیر 
سازمان  یونسکو،  ملی  کمیسیون  همکاری  و  قشم  آزاد  منطقه 
زمین شناسی و اکتشافات معدني کشور، استانداری ها و فرمانداري هاي 
و  مرتبط  نمایندگان دستگاه هاي  و  با همراهی صاحبنظران  مناطق 

اعضا شورایعالی ژئوپارک های یونسکو انجام مي شود. 
به گفته او، دوره اول این اقدامات اسفندماه سال 1395 برگزار شد و 
بخش جنوبي کشور مورد ارزیابي قرار گرفت و در دوره دوم از اوایل 
آبان در بخش مرکزي شرق کشور با محوریت طبس و همچنین 

شمال غرب کشور از منطقه مستعد ارس بازدید به عمل مي آید.
محسن پور تصریح کرد: نتایج حاصل از بازدید اعضا شوراي جهاني 
امکان سنجي استعدادهاي  ارزش گذاري و  یونسکو مي تواند ضمن 
بالقوه زمین شناختي کشورمان، زمینه ثبت مناطق مستعد ایران در 
امتیاز  از  برخورداري  و  بین المللي  یا  ملي  ژئوپارک هاي  فهرست 

ارزشمند ژئوپارک یونسکو را به همراه داشته باشد.

رقابت کردند که سمیر تارتار با 73رای، عبدالله کمالی با 70رای، 
66رای،  با  امینی  عبدالجلیل  67رای،  با  نسب  اسلامی  پرویز 
61رای،  با  دریانورد  حمید  64رای،  با  معینی  فقیه  محمد عقیل 
و  58 رای  با  رحیمی  هوشنگ  59رای،  با  دریانورد  سیدیعقوب 
یعقوب سفاری هم با 55رای به عنوان 9عضو اصلی هیات مدیره 

انتخاب شدند.
عبدالله اسلامی و حامد افروز به ترتیب با 54 و 51رای به عنوان 

اعضای علی البدل انتخاب شدند.
عنوان  به  وسعت  مربع  500کیلومتر  و  یکهزار  با  قشم  جزیره 

بزرگترین جزیره خلیج فارس در جنوب ایران واقع شده است.

مدیر ژئوپارک جهانی قشم اظهار داشت:

به دستور مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم انجام پذیرفت:

فرودگاه  شرکت  مدیرعامل  شمس نژاد،  مجتبی 
بین المللی قشم از پیوستن این فرودگاه به سازمان 
به  خدمات  سطح  ارتقای  و  فرودگاه ها  جهانی 
مسافران، رشد مزایای اقتصادی در این فرودگاه 
و حرکت در راستای ایجاد شهر فرودگاهی در این 
منطقه خبر داد و افزود: سازمان جهانی فرودگاه ها 
با 27سال سابقه، با هدف تجاری سازی فرودگاه ها 
فرودگاه های  در  خدمات  ارتقاء سطح  و  بهبود  و 
از  اینک  هم  و  شده  ایجاد  جهان  مختلف  نقاط 

174کشور جهان یک هزار و 751 عضو دارد.
وی با اشاره به اینکه سازمان جهانی فرودگاه ها 
از  95درصد کل ترافیک هوایی مسافری دنیا را 
اظهار  دارد،  اختیار  در  عضو  فرودگاه های  طریق 
سالانه  سازمان  این  عضو  فرودگاه های  کرد: 

مدیرعامل شرکت فرودگاه بین المللی قشم خبر داد:

فرودگاه قشم به سازمان جهانی فرودگاه ها پیوست

5،7میلیارد مسافر را جابه جا می کند.
شمس نژاد اظهار کرد: فرودگاه بین المللی قشم با 
تبادل  از  فرودگاه ها  جهانی  سازمان  در  عضویت 
و  فرودگاه  فنی  تخصصی  دوره های  اطلاعات، 
این  از  و  می شود  برخوردار  منطقه ای  ارتباطات 
فرصت برای ارتقاء سطح ایمنی، امنیت، کیفیت 
مشتریان  رضایت  افزایش  نهایت  در  و  خدمات 

خود استفاده می کند.
وی به جابه جایی سالانه بیش از 500هزار مسافر 
عضویت  با  کرد:  بیان  و  اشاره  قشم  فرودگاه  از 
فرودگاه قشم در سازمان یاد شده ، گام بلندی برای 
و  سطح  در  فرودگاهی  به  قشم  فرودگاه  تبدیل 
اندازه های بین المللی برداشته شده و امیدواریم در 
آینده نزدیک فرودگاه قشم با دیگر فرودگاه های 

برنامه مدیریت بهره برداري پایدار بوده و از منظر نقش آفرینی آن در 
توسعه پایدار و رشد اقتصاد جوامع محلي پیرامون که طبق برنامه 
ژئوپارک ها از مجراي ترویج، تفسیر علوم زمین و گردشگري توصیه 

مي شود، چندان مورد توجه قرار نگرفته است .
محسن پور افزود: ژئوپارک جهاني قشم به عنوان تنها عضو شبکه 
جهاني ژئوپارک هاي یونسکو در کشور و اولین ژئوپارک ثبت شده 
خاورمیانه و آسیاي میانه در راستاي توسعه ژئوپارک ها در منطقه و 
ایجاد شبکه اي جدید تحت عنوان ژئوپارک هاي خاورمیانه، آسیاي 
میانه و جنوب غربي، با توجه به وجود پتانسیل ها و پدیده هاي متعدد 

گردشگری، صنعت، تولید و بازرگانی پس از شش ماه برنامه ریزی 
و تهیه اساسنامه و اخذ مجوزات قانونی برگزار شده است.

این  برگزاری  برای  انجام شده  اقدامات  از  او همچنین گزارشی 
فعالان  از  نمایندگی  به  که  مجمع  110عضو  به  را  انتخابات 

اقتصادی قشم حضور داشتند، ارائه کرد.
پس از ارائه این گزارش و تقدیر از هیات موسس جامعه فعالان 
اقتصادی قشم، انتخابات آغاز و در نهایت 9نفر با بالاترین رای به 
عنوان اعضای اصلی هیات مدیره جامعه فعالان اقتصادی و 2نفر 
هم به عنوان عضو علی البدل برای مدت دو سال انتخاب شدند.

بنا به این گزارش، در این انتخابات 22نفر برای کسب آرا با هم 

فازهای  تکمیل  با  و  شود  رقابت  وارد  منطقه ای 
بتواند  فرودگاهی  شهر  پروژه  تکمیل  و  توسعه 
را  منطقه ای  فرودگاه های  بازار  از  بالاتری  سهم 

به خود اختصاص دهد.
مدیرعامل فرودگاه بین المللی قشم گفت: از دیگر 
فرودگاه ها،  جهانی  سازمان  در  عضویت  اهداف 
تبادل  امکان  افراد حرفه ای و متخصص،  تربیت 
فرودگاه های  بین  سودمند  اطلاعات  و  تجارب 
فرودگاهی  روز  علوم  به  دسترسی  عضو، 
نشست های  و  اجلاس ها  در  مشارکت  دنیا ، 
این  تحقق  که  است  منطقه ای  سیاست گذاری 
سطح  به  قشم  فرودگاه  دستیابی  موجب  امور 
رضایتمندی  استانداردسازی،  ایمنی،  از  بالاتری 
اقتصادی  بنگاه  به یک   مبدل شدن  و  ذینفعان 

سودده می باشد  .
امکان  عضویت،  این  واسطه  به  افزود:  وی 
آموزشی  تخصصی  دوره های  از  بهره مندی 
ارزان تر و ارتقاء سطح علمی و توانمندی همکاران 
تجاری سازی  حوزه  در  تخصصی  مشاوره های  و 
فرودگاه که تاکنون در کشور مغفول مانده است، 

تسهیل و تسریع خواهد شد.
میزان  زمینه  در  سئوالی  به  پاسخ  در  شمس نژاد 
قشم،  فرودگاه  طریق  از  هوایی  مسافران  تردد 
هزار  یک  امسال،  نخست  ماهه  هفت  در  گفت: 
و 439پرواز در فرودگاه بین المللی قشم انجام شد 
که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، تغییر 

محسوسی نداشته است.
وی افزود: در همین مدت 264هزار و 363مسافر 
از طریق فرودگاه تردد کرده اند که نسبت به مدت 
از  هواپیماها  تغییر  به  توجه  با  قبل  سال  مشابه 

کم حجم به هواپیماهای حجیم و جادار با رشد 
14درصدی روبه رو شده است.

ادامه  در  قشم  بین المللی  فرودگاه  مدیرعامل 
کشور  نقاط  همه  در  تابستان  اینکه  به  اشاره  با 
تردد  گفت:  است،  مسافرت  و  گردشگری  فصل 
مسافران به قشم از طریق پرواز در ماه های مرداد 
و شهریور امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 
امر  این  که  داشت  کاهش  توجهی  قابل  درصد 
باید آسیب شناسی شود تا دوباره تکرار نشود ، اما 
در خصوص روند رو به رشد مسافرت ها از ابتدای 
با  که  نمود  خوشحالی  ابراز  جاری  سال  مهرماه 
توجه به هدف گذاری های خوب انجام شده توسط 
گسترش  ضمن  امیدواریم  آزاد،  منطقه  سازمان 
در شش  پروازها  تعداد  افزایش  و  پروازی  شبکه 
در  20درصدی  حداقل  رشد  یک  با  دوم  ماهه 
میزان پروازها نسبت به مدت مشابه در سال قبل 

مواجه باشیم.
جزیره قشم با یکهزار و 500کیلومتر مربع وسعت 
به عنوان بزرگترین جزیره خلیج فارس در جنوب 
از  زیادی  جمعیت  ساله  همه  و  شده  واقع  ایران 
ایران و جهان از سه مسیر هوایی  نقاط مختلف 
به  پهل  )اسکله  زمینی  بین المللی(،  )فرودگاه 
مسافران  خودرو  انتقال  عملیات  با  لافت  اسکله 
توسط شناورهای لندینگ کرافت( و دریایی )خط 
به  بندرعباس  در  حقانی  اسکله شهید  کشتیرانی 
این  وارد  قشم(،  شهر  در  ذاکری  شهید  اسکله 
جزیره می شوند و از ظرفیت های گردشگری آن 
لذت می برند که اوج سفرهای این منطقه به نیمه 
عید  و  سال  پایان  تعطیلات  ویژه  به  سال  دوم 

نوروز مربوط می شود.



اخبار - کیش

کاپیتان جدیدی، مدیرعامل شرکت هواپیمایی کیش اظهار داشت: در 
جهت تحقق رونق بیشتر گردشگری کیش و با دستور دکتر انصاری 
لاری مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش، نرخ بلیت رفت و برگشت 
از 530هزار تومان  پروازهای کیش ایر در مسیر کیش- تهران-کیش 

به 451هزار تومان کاهش یافت.
پایان  تا  ایرلاین  این  صندلی های  از  40درصد  اینکه  بیان  با  وی 
از  بلیت،  عرضه  افزایش  و  قیمت ها  تثبیت  راستای  در  آینده،  هفته 
این  در  بلیت  نرخ  کاهش  افزود:  گرفته می شود،  چارترکنندگان پس 
مسیر که پر ترددترین مسیر هواپیمایی جزیره کیش است، با هدف 
رونق کیش و ارائه تسهیلات سفر برای گردشگران به این منطقه با 
حمایت های سازمان منطقه آزاد کیش کاهش یافته و این کاهش از 
13آبان ماه جاری اعمال می شود که تا پایان سال تحت هیچ شرایطی 

افزایش نخواهد یافت.
ایام  در  شده  اعلام  نرخ  گفت:  کیش  هواپیمایی  شرکت  مدیرعامل 
شلوغی نیز بدون تغییر خواهد بود تا با ایجاد رقابت بین ایرلاین  ها، از 
اینکه این کاهش نرخ  افزایش قیمت پروازها جلوگیری شود، ضمن 

تاثیری در کیفیت خدمات این شرکت هواپیمایی نخواهد داشت.
ارائه  با  شهروندان  به  تخفیف  ارائه  از  همچنین  جدیدی  کاپیتان 
دارای  کیش  جزیره  شهروندان  افزود:  و  داد  خبر  کیشوندی  کارت 
به  مراجعه  با  پرواز  زمان  از  قبل  کارت کیشوندی چنانچه 72ساعت 
در مسیر کیش- تهران  بلیت  به خرید  نسبت  دفاتر هواپیمایی کیش 
یا بالعکس اقدام کنند، می توانند بلیت رفت و برگشت کیش- تهران 
را با تخفیف دریافت کنند که این نرخ با تخفیف کیشوندی 418هزار 

تومان است .
منطقه  سازمان  به  متعلق  کیش  هواپیمایی  شرکت  است  گفتنی 
فروند  دو  شامل  هواپیما  14فروند  دارای  حاضر  حال  در  کیش،  آزاد 
ایرباس 321، دو فروند ایرباس320، هفت فروند هواپیمای MD و سه 

فروند هواپیمای فوکر 100 است.

همسو با نگاه تحول گرایانه 
دکتر انصاری لاری به کیش باز می گردم

کاهش نرخ بلیت هواپیمایی کیش 
در مسیر کیش -تهران

حضور دکتر انصاری لاری از بدو ورود دریچه ای از امید به روی مردم 
جزیره کیش گشوده است و بازگشت سرمایه گذار بزرگ بین المللی به 

پشتوانه حضور دکتر انصاری لاری بیانگر این موضوع است.
مهندس حسین ثابت در نشستی با مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش 
فعالیت  دلیل  را  لاری  انصاری  دکتر  تجربه  و  توان  به  راسخ  اعتقاد 
مدیرعامل  چنانچه  گفت:  و  کرد  عنوان  کیش  جزیره  در  خود  دوباره 
سازمان منطقه آزاد کیش علاقه مند باشد، فعالیت خود را در کیش از 
سر می گیرم، زیرا نگاه تحول گرایانه و تفکر خلاقانه دکتر انصاری لاری 

بزرگترین پشتوانه برای فعالیت در این جزیره است.
وی تجربه جهانی را ارزشمند ترین ثروت خود دانست و افزود: مهم ترین 
داشته من تجربه جهانی است که ارزشی بسیار بالاتر از نقدینگی دارد و 
زمانی این تجربه به منصه  ظهور می رسد که مدیری با تفکر تحول گرا، 
انگیزه های فعالیت را برای من و دیگر سرمایه گذاران ایجاد کند و در 
در  ارزشمند  فرصتی  لاری  انصاری  دکتر  حضور  مدد  به  حاضر  حال 
کیش ایجاد شده تا ظرفیت های بالقوه این منطقه آزاد را بالفعل کنیم.

حسین ثابت بکتاش کار آفرین و سرمایه گذار بزرگ کشورمان و یکی 
با احداث اولین مجموعه  از سرمایه گذاران مطرح بین المللی است که 
کیش  جزیره  در  بی نظیر  ظرفیتی  کشور  پرندگان  باغ  و  دلفین  پارک 
ایجاد کرد. این مجموعه و هتل زیبای داریوش یکی از چندین پروژه 

اجرا شده توسط حسین ثابت در کیش بود.
این سرمایه گذار خوش فکر چند سالی است ادامه فعالیت های اقتصادی 
و فرهنگی خود را به مشهد منتقل کرده که احداث مدرسه، هتل، بنیاد 
فردوسی ثابت به منظور پاسداشت جایگاه حکیم ابوالقاسم فردوسی و 
خرید اولین دستگاه هوشمند دیجیتال تصفیه آب در جهت کمک به 

رفع بحران آب از جمله اقدامات وی در شهر مشهد است .
فعالیت دوباره حسین ثابت در جزیره کیش نوید بخش تحولات زیادی 
در این منطقه آزاد است و بسیاری از سرمایه گذاران بزرگ نیز به واسطه 
حسن اعتمادی که به تفکر و عملکرد مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 

کیش دارند، برای فعالیت در این جزیره اعلام آمادگی کرده اند.
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مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش بیان کرد: KISHکیش 

کیش می تواند الگویی برای توسعه دیگر مناطق باشد
در دیداری که با حضور رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد کیش، مشاور مدیرعامل و مدیرکل حوزه ریاست 
و جمعی از نمایندگان ایثارگران، جانبازان و خانواده های شهدا 
برگزار شد، دکتر انصاری لاری ضمن تقدیر از برگزاری این 
نشست صمیمانه، دیدار با ایثارگران، جانبازان و خانواده های 
شهدا را از وظایف خود برشمرد و گفت: بار فرهنگی جزیره 
کیش در ترویج فرهنگ والای شرافت، اخلاق مداری و توجه 
به منزلت انسانی بر دوش این خانواده های معزز است و انتظار 
جلوه  مردم  و  کشور  از  حفاظت  راه  در  که  گونه  آن  می رود 
را در هشت سال دفاع مقدس  انسانیت  ایثار و  از  باشکوهی 
سفیران  عنوان  به  نیز  کیش  جزیره  در  گذاشتند،  نمایش  به 

فرهنگی، این راه پرارزش را ادامه دهند.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش ضمن تقدیر از خدمات 
ارزنده دکتر مونسان و همکارانشان در حوزه های مختلف به 
درمانی  و  بهداشتی  بخش های  و  زیر ساخت ها  توسعه  ویژه 
در  تحول گرا،  نگاهی  با  کیش  توسعه  مسیر  ادامه  در  گفت: 
صدد رشد و پیشرفت این منطقه آزاد هستیم، اما لازمه این 

تحولات، تفاهم، همدلی و همراهی مردم و مسئولان است.
دکتر انصاری لاری در ادامه بر لزوم ایجاد یکپارچگی و پرهیز 
از دوگانگی بین شهروندان با تکیه بر مرزهای کلامی تاکید 
کرد و گفت: هر شخصی که در جزیره کیش زندگی و فعالیت 
محسوب  کیشوند  و  است  جزیره  این  شهروند  و  بومی  کند 

می شود.
قدیمی،  ساکنان  اجتماعی  جایگاه  گرامیداشت  با  وی 
در  که  کرد: کسانی  تشریح  اقتصادی  فعالان  و  پیشکسوتان 

جزیره کیش متولد شده و رشد یافته اند، در حقیقت حافظان اصلی 
این منطقه هستند و کسانی که کیش را در سالیان دور برای کار و 
فعالیت برگزیدند، بی شک حق و قدر زیادی بر این جزیره دارند، اما 
برای پیشرفت و ورود به عرصه های رقابت در جهان امروز باید به 

دور از این حواشی، همدل و همراه باشیم.
دکتر انصاری لاری وحدت و همدلی را زیربنای رشد و توسعه در 
هر جامعه برشمرد و با بیان اینکه مشکلات جزیره کیش لاینحل 
به دست هم دهند  افزود: چنانچه مردم و مسئولان دست  نیست، 
و به عنوان یک کیشوند همدل و همراه باشند، با توکل بر خدا و 
انتخاب راه صحیح و مجاهدت در دستیابی به اهداف، مشکلات و 
موانع را برطرف کرده و کیش را به عنوان قطب اقتصادی، اجتماعی 

دیدار مهندس حسین ثابت با مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش

مدیرعامل شرکت هواپیمایی کیش اعلام کرد:

شورای شهر بازوی مشورتی سازمان در اداره امور است

مدیرعامل  و  مدیره  هیات  رئیس  لاری،  انصاری  دکتر 
حضور  با  که  نشستی  در  کیش  آزاد  منطقه  سازمان 
از شورای  برگزار شد،  اعضای شورای شهر جزیره کیش 
مشارکت  و  کرد  یاد  ارزشمند  ظرفیتی  عنوان  به  شهر 
کارشناسانه  راهکارهای  و  نظرات  ارائه  با  مدیریت  در 
ذاتی  مسئولیت  را  شهروندان  و  شهر  مشکلات  رفع  و 

دانست. شهر  شورای 
تشریح  ضمن  کیش  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
توانمندی های قانونی شورای شهر گفت: این شورا به عنوان 
امور  آزاد کیش در مدیریت  بازوی مشورتی سازمان منطقه 
به سبقه خوب تخصصی و تجربی اعضای  با توجه  است و 
پنجمین شورای شهر کیش به عنوان پشتوانه ارزنده فکری 
امور  پیشبرد  در  آزاد کیش  برای سازمان منطقه  و مشورتی 

هستند.
جزیره کیش  موفقیت  را لازمه  تحول  انصاری لاری  دکتر 
و  تلاش ها  با  و  گذشته  دوران  در  کرد:  تاکید  و  دانست 
همواره  کیش  جزیره  مدیریتی،  مختلف  تیم های  زحمات 
منطقه  این  اما  است،  بوده  بخش ها  همه  در  رشد  شاهد 
حوزه های  در  خود  اهداف  به  دستیابی  برای  کشور  آزاد 
در  رشد  از  فراتر  اقداماتی  نیازمند  تجارت  و  گردشگری 

است. مختلف  حوزه های 
نظر  از  کیش  خوب  پتانسیل های  به  اشاره  با  وی 
برگزاری  معیشتی،  اجتماعی،  شهری،  فرهنگی،  سطح 
طبیعی  امکانات  بین المللی،  و  ملی  معتبر  رویدادهای 
اجرای  ظرفیت ها،  این  گفت:  قانونی  مزیت های  و 
را در جزیره کیش تسهیل می کند  برنامه های تحول محور 
و  گذاشت  ملی  تحولات  از  فراتر  را  پا  می توان  حتی  و 
به  کشور  اقتصاد  بین المللی  دریچه  عنوان  به  را  کیش 
در  اقتصادی،  رونق  ایجاد  ضمن  تا  کرد.  معرفی  جهان 
مزیت های  بر  تکیه  با  نیز  دشوار  و  حساس  برهه های 
کشور  مالی  امور  تسهیل  و  تسریع  در  آزاد  مناطق  قانونی 

کند. نقش  ایفای  کشورها  دیگر  با  تعامل  و 
به  توجه  همچنین  کیش  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
مقاومتی  اقتصاد  سیاست های  اجرای  در  کیش  جزیره  نقش 
در  اولویت ها  دیگر  از  را  اشتغال  و  تولید  های  حوزه  در 
تاکید  آزاد کیش برشمرد و  برنامه ریزی های سازمان منطقه 
کرد: در این خصوص با بهره گیری از خرد جمعی و طرح هایی 
که حاصل تفکر و مشورت مدیران با اعضای شورای شهر، 
متخصصان و کارشناسان باشد، در جهت تامین منافع عموم 

اقدام می کنیم.
خصوص  در  خواست  شهر  شورای  از  نشست  این  در  وی 
شناسایی مشکلات شهر و شهروندان، ریشه یابی امور و ارائه 
راهکارهای اجرایی، فعال تر از پیش عمل کرده و با برگزاری 
سازمان  به  مشکلات  این  رفع  خصوص  در  منظم،  جلسات 

منطقه آزاد کیش کمک کنند.
ضمن  نشست  این  در  نیز  کیش  شهر  شورای  اعضای 
استقبال از حضور دکتر انصاری لاری به عنوان مدیرعامل 

سازمان منطقه آزاد کیش، در خصوص تفکر و نگرش وی 
و  همکاری  برای  را  خود  آمادگی  و  نموده  خرسندی  ابراز 
اعلام  کیش  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل  با  همراهی 

کردند.
به ظرفیت های فرهنگی و محلی  با توجه  بوم گردی  توسعه 
و  قانونی  توانمندی های  از  بهره گیری  بومیان جزیره کیش، 
مالی شورای شهر در جهت توسعه شهری کیش و مشارکت 
سهامدار  عنوان  به  پروژه ها  اجرای  در  شهروندان  اقتصادی 
در  کیش  شهر  شورای  اعضای  پیشنهادی  موضوعات  از 

نخستین دیدار با دکتر انصاری لاری بود.

نشست دکتر انصاری لاری با اعضای شورای شهر جزیره کیش

و فرهنگی کشور و الگویی برای توسعه دیگر مناطق معرفی خواهند 
کرد.

وی در ادامه با اشاره به جایگاه رفیع خانواده های ایثارگران، جانبازان 
و شهدا گفت: اگر بتوانیم در عملکردمان تقدیر و تحسین شایسته 
آنها  و  داده  انجام  ارزشمند  عملی  آوریم،  به جا  را  خانواده ها  این  از 
در  خانواده ها  این  مشکلات  خصوص  در  لذا  کرده ایم،  تکریم  را 
گام  در  که  شده  اندیشیده  تمهیداتی  اشتغال  و  مسکن  بخش های 
نخست با بررسی وضع موجود و اقدامات گذشته، برنامه ریزی های 
و  ایثارگران  شهدا،  خانواده های  دغدغه های  رفع  جهت  در  لازم 

جانبازان انجام خواهد شد.
دکتر انصاری لاری امنیت را شاخصه مهم جزیره کیش برشمرد و 
در تکمیل این موضوع گفت: کیش می تواند به منطقه ای نمونه در 
و  جبر  بدون  ورود  بدو  در  گردشگران  تا  شود  تبدیل  اخلاق مداری 
نظارت فیزیکی، براساس فرهنگ حاکم و جریان فرهنگی که باور 
کنار  در  این صورت  در  کنند؛  رفتار  است،  این جزیره  مردم  عمیق 
بهره برداری گردشگران از امکانات تفریحی، شاهد تسری فرهنگ 
والای کرامت انسانی و اخلاق مداری از جزیره کیش به دیگر شهرها 

نیز خواهیم بود.
و  ایثارگران  شهدا،  خانواده های  نمایندگان  نشست  این  پایان  در 
جانبازان، ضمن گفتگوی صمیمانه با مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
کیش، حضور دکتر انصاری لاری را بارقه امیدی در جهت توسعه و 
رونق اقتصادی کیش دانستند و با آرزوی موفقیت برای مدیرعامل 
با مسئولان  را  آزاد کیش، همراهی و حمایت خود  سازمان منطقه 
اعلام  آزاد  منطقه  این  پیشرفت  و  اهداف  تحقق  جهت  در  کیش 

کردند.



گفت وگوی اختصاصی با دکتر محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس
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INTERVIEWگفت و گو 4

گفت و گو: حسین مرادی

تمامظرفیتهایمجلسوکمیسیوناقتصادیدراختیارتقویتمناطقآزاد

گفت و گو: حسین مرادی

گذشته  هفته  در  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
در نشست علنی پارلمان با ارجاع تخلفات منطقه آزاد 
ماکو به قوه قضائیه براساس ماده 236 آئین نامه داخلی 
26رأی  موافق،  164رأی  با  اسلامی،  شورای  مجلس 
مخالف و 5رأی ممتنع از مجموع 225نماینده حاضر در 

جلسه موافقت کردند.
کلیه  در  آزاد  مناطق  به  مربوط  اخبار  خبر سرخط  این 
تخصصی  کمیسیون های  از  یکی  گردید،  رسانه ها 
کمیسیون  بود،  پرونده  این  پیگیر  ابتدا  از  که  مجلس 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی بود که با جمع آوری 
اطلاعات و نظرات کارشناسان این پرونده را در صحن 
علنی مجلس مورد رای قرار داد؛ از این رو گفت و گویی 
رئیس  پورابراهیمی  محمدرضا  دکتر  با  اختصاصی 
کمیسیون اقتصادی مجلس در خصوص نقش مناطق 
آزاد در اقتصاد کشور و همچنین موضوعات مربوط به 
در  که  دادیم  انجام  ماکو  آزاد  منطقه  تخلفات  پرونده 

ادامه می خوانید.

 دیدگاه کلی شما در خصوص نقش مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی در توسعه اقتصاد کلان کشور چیست؟

ظرفیت  از  بتوانیم  ما  تا  هستند  فرصت  یک  کشور  آزاد  مناطق 
آنها برای توسعه اقتصادی کشور استفاده کنیم و تجربه خیلی از 
کشورها هم نشان داده که این فرصت می تواند کمک زیادی به 
توسعه اقتصاد کشورها کند و قاعدتا ما هم براساس آن چیزی که 
از ظرفیت های داخل کشور و تجارب جهانی سراغ داریم، در کشور 
مناطق  اگر  نهایتا  و  آزاد  مناطق  ایجاد  برای  کردیم  برنامه ریزی 
آزاد در مسیر خودش و براساس اهداف خودش و رویکردهایی که 
باید در چارچوب آن فعالیت کند، مسیر خود را ادامه دهد، بی شک 

می تواند تاثیر بسیار زیادی را در توسعه اقتصادی کشور بگذارد.
در  که  است  مهم  حدی  به  آزاد  مناطق  ظرفیت های  اهمیت 
مقام  ابلاغیه  مقاومتی  اقتصاد  چهارگانه  و  بیست  سیاست های 
عملکرد  توسعه  سهم  محورها  مهم ترین  از  یکی  رهبري،  معظم 
در  آزاد  مناطق  نقش  و  جایگاه  از  نشان  این  و  است  آزاد  مناطق 
آزاد  مناطق  از  در کشور  متاسفانه عملکردی که  اما  دارد،  توسعه 
شاهد بودیم با اهدافی که سیاست گذار ترسیم کرده، منطبق نبوده 
و چیزی که در حال حاضر مورد انتقاد است، جایگاه مناطق آزاد 
نیست، بلکه عملکرد نسبت به جایگاه مناطق آزاد کشور است و 
این دور شدن از هدف گذاری موضوع اصلی در حوزه مناطق آزاد 

است.

واگذاری  طرح  که  بودید  افرادی  جزء  شما   
حصول  تا  و  مطرح  را  اقتصاد  وزارت  به  آزاد  مناطق 
نتیجه پیگیری کردید؛ آیا از دیدگاه شما این واگذاری 
می تواند مناطق آزاد را به مسیر اصلی خود بازگرداند؟

واگذاری  بحث  تمام  معایبی؛  هم  و  دارد  مزایایی  هم  واگذاری، 
این تصمیم باعث  اگر  حسن نیست و تمام آن هم عیب نیست. 
شود که این حوزه در چارچوب یک رویکرد ضابطه مند شکل گیرد، 
حوزه  در  که  ایرادی  بود.  خواهد  مثبت  کشور  کل  برای  بی شک 
فعالیت ها قبل از واگذاری در اجرای برنامه ششم مطرح بود، این 
بود که مناطق آزاد به هیچ کجا پاسخگو نیست و مشکل بزرگ 
این بود که در کشور مجموعه ای تشکیل شده و خودش را فراتر 
از قانون می داند و گاهی اوقات اقداماتی انجام می دهد که حتی 
نمایندگان مجلس به عنوان افرادی که در هر حوزه ای می توانند 
مباحثی که  به  توجه  با  آزاد  مناطق  کنند، در خصوص  پیدا  ورود 

مطرح می شد، نمی توانستند ورود کنند.
از طرف دیگر هم نباید مسائل و شرایط به نحوی باشد که پس از 
ادغام به تضعیف جایگاه منجر گردد به نحوي که نتواند در حیطه 
اثرگذاری خودش مثل قبل عمل کند؛ یعنی به تعبیری نگاه ما به 
این موضوع این است که هم مناطق آزاد کشور پاسخگو باشد و 
هم شان و جایگاه و شکل انجام کارش به نحوی باشد که از یک 
در  بتواند  تا  باشد  برخوردار  ویژه  و شرایط  ویژگی  منزلت،  اقتدار، 
است،  دیده شده  آزاد  مناطق  ماموریت های  در  که  مسائلی  حوزه 

عمل کند.
به همین واسطه موضوعی هم که در وزارت اقتصاد در این خصوص 
مطرح شد از این منظر و جایگاه و به واسطه ویژگی تشکیلاتی 
بود. در کنار این موضوع مباحث مهم دیگري نیز وجود دارد، به 
عنوان نمونه یکی از مهم ترین چالش های ما در حوزه مناطق آزاد 
نه  که  است  این  بر  اعتقادمان  ما  است،  مالیاتی  فرارهای  بحث 
این که مناطق آزاد کارش فرار مالیاتی باشد، بلکه بعضی افراد از 
ظرفیت های مناطق آزاد سوء استفاده می کنند و شرکت های سوری 
اصلی  سرزمین  در  را  خودشان  فعالیت های  و  می کنند  راه اندازی 
پیش می بردند، اما اظهارنامه های مالیاتی و صورت های مالی خود 
آزاد اعلام می کردند و مشمول عدم پرداخت  را در حوزه مناطق 
مالیات می شوند و این عملا تخلف از قوانین جاری کشور است. 
موضوع بحث مشکلات و مسائل مالیاتی در ساختار وزارتخانه قرار 
می گیرد، به عنوان مثال این موضوع بارها مورد انتقاد وزیر اقتصاد 
در جلسات ما بود، قبل از ادغام و برنامه ششم، این موضوع همیشه 
به عنوان یک معضل و مشکل در جلسات ما با وزیر اقتصاد مطرح 
بود و ایشان می گفتند که ما مالیات مناطق آزاد کشور را نمی توانیم 
اعمال و بررسی کنم. لذا این ادغام مي تواند بخش زیادي از این 

مشکل را حل کند.
جذب  موضوع  می شود،  مطرح  خصوص  این  در  که  دوم  نکته 
وظایف  اصلی ترین  از  یکی  مسلما  است،  خارجی  سرمایه گذاری 
می شود،  شناخته  اول  اولویت  عنوان  به  که  دنیا  در  آزاد  مناطق 
جذب سرمایه گذار و منابع خارجی در جهت توسعه منطقه ای است، 
در کل این سال ها که مناطق آزاد در کشور تشکیل شده است، 
عدد بسیار ناچیزی که حتی بود و نبود آن در عملکرد مناطق آزاد 
مناطق  داخل  در  است،  نداشته  تاثیری  خارجی  در جذب سرمایه 
این  از  حکایت  داریم  ما  که  ارقامی  و  آمارها  می کنیم.  مشاهده 
دارد که کمترین میزان جذب سرمایه گذاری اتفاق افتاده است، با 
توجه به اینکه متولی بحث جذب سرمایه گذاری خارجی در کشور 
وزارت امور اقتصاد و دارایی است و در قالب یک معاونت مختص 
این موضوع در وزارتخانه کار مي کند، مسلما ادغام مي تواند شرایط 
آزاد فراهم  کاملا بهتري را براي جذب سرمایه گذاري در منطقه 

نماید.
عدم  دلیل  به  است،  گمرک  بحث  ما  مشکلات  از  دیگر  یکی 
مثل  مکان هایی  در  البته  آزاد ،  منطقه  از  اصلی  سرزمین  تفکیک 
کیش، قشم که به صورت طبیعی حصار دارند و یک عامل طبیعی 
باعث ایجاد این تفکیک است ما مشکل نداریم، اما خیلی از مناطق 
آزاد ما مثل اروند، ماکو و مناطق دیگر امکان تشخیص سرزمین 
اصلی از منطقه وجود ندارد، به همین دلیل گمرک نمی تواند مستقر 
شود و زمانی که گمرک مستقر نمی شود عملا هیچ چیزی قابل 
کنترل نیست و بخش گمرک هم جز مشکلات اساسی است که 
ما با مجموعه اقتصادی کشور داریم و همیشه در جلسات، گمرک 
مطرح می کرد که ما با مناطق آزاد مشکل داریم و نمی توانیم با 
این مجموعه کار کنیم و مهم ترین دلیل گمرک هم این نکته بود 
که مناطق آزاد به هیچ وجه سرزمین خود را مشخص و تعریف 

نمی کند و اجازه مستقر شدن گمرک را هم نمی دهند.
افتاد، سه موضوع اساسی را در این حوزه  اتفاقی که در ادغام  با 
تقریبا می توانیم مدیریت کنیم و به شکلی متولی واحد پیدا خواهد 
کرد، از این به بعد وزیر اقتصاد نمی تواند اعلام کند که من مشکل 
گمرک دارم، چون هم گمرک زیر نظر خودش است و هم مناطق 
آزاد و یا نمی تواند بگوید که در حوزه جذب سرمایه گذار خارجی 
نمی توانم مدیریت کنم، چون هم سازمان سرمایه گذاری خارجی 
زیر نظرش است و هم مناطق آزاد، دیگر نمی تواند بگوید من در 
مناطق آزاد فرار مالیاتی دارم، چون هم سازمان مالیات زیر نظرش 
چهار  سه،  که  جهت  این  از  ادغام  این  آزاد.  مناطق  هم  و  است 
معضل که از این دست مشکلات ما زیاد داریم که من فقط به این 
چند نمونه مهم اشاره کردم، می روند و در سرفصل های خودشان 
می نشینند و براساس یک رویکرد واحد که مدیریت پاسخگو هم 
خواهد داشت، تحول عظیمی در عرصه امروز مشکلات اقتصادی 

است.
حالا باید تاکید کنم که زوایای دید ما به این موضوعات این موارد 
را شامل می شود و همان طور که گفتم می تواند نکات مثبت و 
منفی هم داشته باشد که از دیگاه من نکات مثبت این واگذاری 

بی شک بیشتر از نکات منفی آن است.

 یکی از بزرگترین نگرانی هایی که سرمایه گذاران 
دارند،  آزاد  مناطق  در  اقتصاد  وزارت  حضور  با  فعال 
حوزه  مزیت های  شدن  برداشته  یا  و  شدن  کم 
مالیات، گمرکی و  قبیل معافیت های  از  سرمایه گذاری 
غیره است. دیدگاه شما به عنوان نماینده مجلس به 
در  سرمایه گذاران  به  بخشیدن  خاطر  اطمینان  جهت 

این خصوص چیست؟
نه؛ به هیچ عنوان چنین موضوعی مطرح نیست. موضوعاتی که 
است،  مالیاتی  فرار  بحث  می کنیم  مطرح  مالیات  در خصوص  ما 
فعالیت  حال  در  آزاد  منطقه  در  که  فعالی  مجموعه  نمی گوییم 
ما  کند؛  پرداخت  مالیات  باید  نمی دهد،  مالیات  و  است  اقتصادی 
فعالیت  حال  در  اصلی  سرزمین  در  که  هستند  افرادی  می گوییم 
هستند و به اسم منطقه آزاد که نظارتی در آنجا نبوده است، صورت 
معاف  دروغ  به  را  و عملا خودشان  می دهد  مالیاتی  اظهار نامه  و 
فعالیت  حال  در  آزاد  منطقه  که  در  کسی  نمی گوییم  ما  می کند، 
است باید معافیتش برداشته شود؛ در مجموع مزیت مناطق آزاد، 
آزاد بودن از همین قوانین سرزمین اصلی است و اگر قرار باشد که 
این مزیت ها را برداریم، دیگر چه خاصیتی برای سرمایه گذاران در 
مناطق آزاد وجود خواهد داشت و به تعبیری اگر شما در مناطق 
آزاد معافیت مالیتی، قانون کار و موضوعات دیگر را نداشته باشید 
چه لزومی به فعالیت در این مناطق است! منظور ما این است که 
همه معافیت ها با همان چارچوب ها خواهد بود اما اتفاقی که رخ 
می دهد چیست؟ نظارت بر اجرای قوانین از این پس در مناطق آزاد 
بیشتر خواهد شد تا قوانین به خوبی و درستی به نفع فعالین واقعی 
فعالین  متوجه  نگرانی  رو هیچ  این  از  اجرا گردد،  آزاد  مناطق  در 

اقتصادی در مناطق آزاد نخواهد بود.

عدم  به  اشاره  و  شما  صحبت های  به  توجه  با   
آزاد در حرکت در مسیر تعریف شده  موفقیت مناطق 
و رسیدن به اهداف مشخصه، از دیدگاه شما با عنایت 
مجلس،  در  جدید  آزاد  مناطق  ایجاد  شدن  مطرح  به 
آیا این اتفاق می تواند کمکی به توسعه اقتصاد کلان 

کشور داشته باشد؟
زمانی که لایحه دولت به مجلس ارائه شد، ما اعلام کردیم که 
اگر نقاط ضعفشان را پوشش دهیم و نقاط قوتشان را تقویت کنیم، 
ایجاد منطقه آزاد جدید هم می تواند ظرفیتی جدید باشد. پس نگاه 
ما مثبت است، به همین دلیل هم کلیات ایجاد مناطق آزاد جدید در 
کمیسیون اقتصادی تصویب شد و اگر نگاه ما منفی بود در کل این 
موضوع را تصویب نمی کردیم. حال که کلیات این لایحه تصویب 

باید در کمیسیون وارد جزئیات شویم، در خصوص جزئیات  شد، 
هم ما تا پایان مهرماه منتظر نقشه های مصوب بودیم، با این که 
شده،  ابلاغ  و  آمده  مصوب  نقشه های  که  شد  اعلام  بار  چندین 
ولی متاسفانه انجام نشده بود، اگر اشتباه نکنم بین تاریخ بیست و 
هشت تا سی مهرماه لایحه اصلاح شده هیات دولت به مجلس 
رسید  که در این لایحه اصلاح شده منطقه جدید قصرشیرین هم 
اضافه شده بود که این لایحه تازه به دست ما رسیده و ما انشاا... 
براساس یک برنامه زمان بندی در اسرع وقت با توجه به این که 
ما هم منتظر نقشه های مصوب دولت بودیم، بررسی می کنیم و 
اگر مشکلی وجود نداشته باشد در هفته های آینده در دستور کار 
کمیسیون قرار خواهیم داد و سریع تر نسبت به بررسی آن اقدام 
قوانینی  و  محدودیت ها  آن  اگر  که  است  این  ما  نگاه  می کنیم؛ 
که اشکالات اجرایی داشته برطرف شود، مسلما مناطق آزاد اگر 
افزایش هم پیدا کند، مشکلی ندارد و البته باید این نکته را هم 

قبول است،  قابل  تا یک حدی  آزاد هم  مناطق  تعداد  بگویم که 
یعنی دیگر نمی شود که ما همه کشور را منطقه آزاد کنیم و این 
امر نه تنها در ایران در هیچ کجایی از دنیا قابل قبول نیست، ولی 
تا حدی که مطرح است، ظرفیت دارد و می تواند در حوزه اقتصاد 

کلان کشور کمک کند.

دبیرخانه  در  که  مدیریتی  تغییر  به  توجه  با   
آزاد شاهد بودیم و همچنین بحث  شورایعالی مناطق 
در  رویکرد  تغییر  خصوص  در  شما  دیدگاه  واگذاری ، 

مناطق آزاد چیست؟
کار  می توانیم  بهتر  اقتصاد  وزارت  با  ما  جدید،  ساختار  با  قاعدتا 
به  و  می بینیم  گذشته  از  مثبت تر  بسیار  را  فضا  بی شک  و  کنیم 
تعبیری قابل قیاس نیست، ولی در هر صورت مدیریت جدید هم 
انشاا... کارش را شروع کند ما مطمئنا تمامی ظرفیت هایی که در 

مجموعه های بیرونی اقتصادی کشور
 بیشتر نیاز به حضور بسیج دارند

گفت وگو با دکتر غلامرضا حسن پور رئیس بسیج اصناف، بازاریان 
و تجار کشور در حاشیه اجلاس مشهد مقدس:

اصناف،  بسیج  مجامع  رئیسه  هیأت  سراسری  اجلاس 
آبان   ماه  چهارم  و  سوم  تاریخ  در  کشور  تجار  و  بازاریان 
جاری در شهر مقدس مشهد با حضور مسئولین لشگری 
بسیج  نمایندگان  و  دانشگاه  و  اساتید حوزه  و  و کشوری 
گردید.  برگزار  کشور  سراسر  تجار  و  بازاریان  اصناف، 
مهم ترین اهداف مطرح شده در این جلسه طرح اعتلای 
تخصصی  مباحث  به  آن  ورود  راهکارهای  کنار  در  بسیج 
در حوزه اقتصاد، در جهت کمک به اقتصاد کلان کشور و 
دفع فتنه اقتصادی که دامنگیر کشور است، مورد بحث و 
تبادل نظر قرار گرفت. در حاشیه این اجلاس، گفت و گویی 
داشتیم با جناب آقای دکتر حسن پور رئیس بسیج اصناف، 
و  این نشست  دستاوردهای  با  تا  تجار کشور  و  بازاریان 
تخصصی  حوزه های  به  بسیج  ورود  اجرایی  برنامه های 
آزاد کشور بیشتر آشنا شویم، که در  اقتصادی در مناطق 

ادامه می خوانید.

دستاوردهای  و  هدف گذاری ها  مباحث،  مهم ترین   
بسیج  مجامع  رئیسه  هیأت  سراسری  اجلاس  برگزاری 
بیان  را  بازاریان و تجار کشور در مشهد مقدس  اصناف، 

فرمایید؟
برای حرکت رو به جلو باید قطعا یک آسیب شناسی از عملکرد خودمان 
داشته باشیم، باید مختصات نقطه ای که در آن قرار داریم را بشناسیم 
ما  به سمت آن حرکت کنیم.  و  را هدف گذاری  نقطه مطلوب  باید  و 
احساس کردیم که باید یک بازتعریفی از همه کارها و مباحث بسیج 
اصناف داشته باشیم و این بازتعریف باید با کمک خود متولیان اصناف 
و سرپنجه های ما در اصناف ، پایگاه های مقاومت و اتاق های اصناف 
فعالیت  آنها در بطن موضوعات در حال کار و  صورت گیرد، چرا که 
هستند و از طرفی هم سازمان بسیج به سمت تحولی عظیم در حال 
حرکت است که باعث شد مجمع امسال بسیج اصناف، بازاریان و تجار 
این خصوص  در  کنیم.  آغاز  بسیج  اعتلای  با موضوع طرح  را  کشور 
درمورد موضوعات مختلفی بحث شد و نقطه نظرات فعالین این حوزه 
را دریافت کردیم و در مجموع مباحث در همایش دو روزه ای به نام 
با  بازاریان و تجار کشور  رئیسه مجامع بسیج اصناف،  اجلاس هیأت 
حضور نزدیک به دویست نفر از فعالین اقتصادی ، بازاریان، اندیشمندان، 

اساتید حوزه و دانشگاه در مشهد مقدس برگزار گردید.
یکی  کردیم؛  پیگیری  هم  با  را  مجزا  بخش  دو  اجلاس  این  در  ما 
دعوت از مدعوین تاثیرگذار در مسائل تخصصی حوزه اعتلای بسیج 
و همچنین مباحث اقتصادی که مهمان ویژه این نشست جناب آقای 
مسلح، سخنگوی  نیروهای  کل  ستاد  محترم  معاونت  جزایری  سردار 
ارشد نیروهای مسلح و رئیس ستاد تبلیغات دفاعی جمهوری اسلامی 
ایشان مباحث بسیار خوب و  بودیم و  بودند که در محضرشان  ایران 
راهبردی را بیان فرمودند. همچنین جناب آقای دکتر اسدا... بادامچیان 
از معتمدین امام )ره( و رهبری که جزء فعالین قدیمی بازار بودند و در 
بسیج  با هماهنگی  بازار  اسلامی کردن  فعالین بحث  حال حاضر جز 
جناب  بردیم،  بهره  هم  ایشان  محضر  از  که  داشتند  حضور  هستند، 
کمیسیون  رئیس  و  کرمان  محترم  نماینده  پورابراهیمی  دکتر  آقای 
رئیس  و  نماینده محترم سیرجان  آقای حسن پور  و  اقتصادی مجلس 
به  ازغدی  پور  استاد حسن رحیم   اصناف مجلس و جناب  فراکسیون 

عنوان سخنرانان تخصصی این اجلاس بودند.
مباحث سخنرانان محترم در اجلاس بیشتر بر پایه موانع بود تا بتوانیم 
از ظرفیت هایی که موجود است استفاده کنیم، که به حمد ا... این بخش 
محقق شد. در بخش دوم اجلاس به نظرات و دیدگاه های نمایندگان 
بسیج اصناف، بازاریان و تجار کشور در استان ها اختصاص داده شده 
بود، در خصوص بحث اعتلای بسیج که تمامی نظرات و پیشنهادات 
اجلاس جمع آوری شد  و عصر  در جلسات تخصصی صبح  به خوبی 
سه  راه  نقشه  ترسیم  در جهت  خوبی  چهارچوب  به  ما  خوشبختانه  و 
ساله بسیج اصناف، بازاریان و تجار کشور در حوزه حرکت تخصصی 
بسیج رسیدیم و در همین خصوص کارها در حال انجام شدن است، از 
جمله فعالیت بسیج اصناف، بازاریان و تجار کشور در اتاق بازرگانی و 
همچنین مناطق آزاد کشور که دوستان در این خصوص هم مباحثی را 
مطرح کردند که امیدواریم که با پیگیری های بعدی، بسیج با قدرت در 
حوزه های اقتصادی ورود کند و بازوی توانمندی در جهت رونق اقتصاد 
کلیه  ما  که  این  ضمن  باشد.  اقتصادی  فعالین  کنار  در  کشور  کلان 
مباحث این اجلاس را جمع بندی خواهیم کرد و به زودی طرح اعتلای 
بسیج را به تصویب خواهیم رساند و این مسیر مقدمه ای خواهد شد 
برای ارائه سند تحول بنیادی اصناف و بازار که من خدمت استاد رحیم 
پور ازغدی با توجه به سمتی که در شورایعالی انقلاب فرهنگی  دارند، 
عرض کردم و ایشان هم از طرح این موضوع و دنبال شدن تا رسیدن 
به نتیجه بسیار استقبال نمودند و همچنین جناب آقای بادامچیان نیز از 
طرح استقبال خوبی کردند و قرار شد که در فرصتی مناسب در خدمت 

آقای  در حوزه مجلس هم جناب  باشیم؛  آقای سردار جزایری  جناب 
حسن پور رسما اعلام کردند که در فراکسیون اصناف، این موضوع را 

پیگیری خواهند کرد. 
این مجموعه باید به سمتی حرکت کند تا ما طرح تحول را در همه 
بخش های بازار، من جمله مناطق آزاد از تولید، توزیع و تجارت تا تمامی 
گیرد  قرار  راس  در  کشور  اقتصاد  عرصه های  در  مختلف  بخش های 
مجلس  در  که  قوانینی  حتی  تا  شود  دیده  بالادستی  سند  عنوان  به 
می خواهد تصویب شود ذیل این طرح قرار گیرد و این نکات در تمامی 
قوانین دیده شود؛ این طرح کار بسیار بزرگ و علمی در سطح اقتصاد 

کشور خواهد بود.
به نسبت سال های گذشته  امسال  از دیگر دستاوردهایی که اجلاس 
داشت، علمی تر شدن مباحث و بحث ها بود که این خود نقطه قوتی بود 
که تاکید ما هم بر این است که بسیج اصناف، بازاریان و تجار کشور 

حتما باید کار علمی در کنار تجربه جامعه بازار انجام دهد.

 بسیج اصناف، بازاریان و تجار کشور در حوزه اجرایی 
در مناطق آزاد کشور چه برنامه ریزی ها و اهدافی را تاکنون 

پیش برده است؟
نامه ای را که بسیج به آقای بانک، مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ارسال کرده بود، به آقای علیرضا جعفری 
و  کردند  ارجاع  شورایعالی  دبیرخانه  مدیریت  توسعه  معاونت  هرندی 
نماینده بسیج در نشستی که در دبیرخانه با ایشان داشتند، مباحثی را 
بیان نمودند و امیدواریم که در جلسات و نشست های بعدی مواردی 
که مطرح شد و سوالاتی که در خصوص تشکیل بسیج و سلسه مراتبی 
که برای ما روشن است، برای دوستان و مسئولین دبیرخانه هم روشن 
شود. به هر حال بسیج در همه عرصه ها هم حضور دارد و هم با جدیت 
حضور پیدا می کند و بی شک مجموعه های بیرونی بیشتر نیاز به حضور 
در  زودی  به  هم  موضوع  این  که  امیدواریم  انشاا...  که  دارند  بسیج 

مناطق آزاد کشور اتفاق بیفتد.

در  که  اقتصادی  جنگ  خصوص  در  شما  دیدگاه   
اقتصاد کلان کشور شاهدش هستیم، چیست و ما چگونه 
در  را  دشمن  نفوذی  برنامه های  دست  این  می توانیم 
آزاد  مناطق  در  که  ظرفیت هایی  با  اقتصادی  عرصه های 

کشور داریم، خنثی کنیم؟
جنگ  در  بود؛  اقتصادی  فتنه  بردم،  نام  اجلاس  در  بنده  که  واژه ای 
کاملا مشخص است که سنگر و سربازت کجا قرار دارد، ولی در فتنه 
ضربه  پشت  از  که  می بینید  دفعه  یک  نیست،  مشخص  چیزی  هیچ 
می خورید و یا کسی که فکر می کنید خیلی به شما نزدیک است به 
شما ضربه می زند و معنی فتنه که می گویند از قتل هم بالاتر است، 
به این دلیل بیان می شود و در شرایط کنونی بالاتر از جنگ اقتصادی، 
فتنه اقتصادی است که در حال حاضر دامنگیر ما است که چند ضلع 
خیلی  شاید  می شود،  هدایت  که  است  کشور  از  خارج  از  یکی  دارد: 
حتی  و  می شود  انجام  که  قراردادهایی  از  بعضی  ولی  باشد،  بدبینانه 
بازاریابی های شبکه ای هم احتمالا از خارج از کشور البته غیرمستقیم 
خط هایی می گیرند و دقت نمی کنند که این یک توطئه می تواند باشد. 
ضلع بعدی در داخل کشور است که بعضی از مسئولینی که بر امورات 
اقتصادی حاکم هستند، یا غافل اند و یا گاهی افراد علاقه ای ندارند که 
کار دنبال شود و متاسفانه دلسوز نیستند و صحبت هایی که می کنند 
کرسی  به  را  خودشان  حرف  می خواهند  فقط  و  نیست  اصلی  حرف 
خصوصی  بخش  در  که  هستند  افرادی  بعضی  سوم  ضلع  و  بنشانند 
فعالیت می کنند، به اسم دفاع از اقتصاد فقط در حال پر کردن جیب 

خودشان هستند. 
از دیدگاه من این سه مجموعه یک فتنه اقتصادی را درست کرده اند که 
بسیج باید با هوشمندی و با حضور فعالین اقتصادی و مدیران مناطق 
آزاد و هر مجموعه دیگری، این فتنه ها را شناسایی کنند و در صدد رفع 
فتنه از اقتصاد مملکت باشند و به نظر می آید که این موضوع شدنی 
است به شرط اینکه انشاا... ما افراد خودمان را شناسایی کنیم و مدیران 
خودمان را خوب انتخاب کنیم و با مشورت و نه دخالت بسیج، جلوی 

این موضوعات را بگیریم. 
در  قطعا  ندارد،  را  جاری  امور  در  دخالت  قصد  عنوان  هیچ  به  بسیج 
خصوص عملکرد افراد مطالبه گری خواهیم کرد، ولی به هیچ عنوان 
قصد تصدی گری در امور اقتصادی را نداریم و این موضوع خیلی زیاد 
را  افرادی  در بخش خصوصی  متاسفانه هم  ما  و  دارد  تدوین  به  نیاز 
داریم که بسیار مخرب هستند و هم افراد نفوذی در بخش دولتی داریم 
و همچنین از بیرون از کشور هم متعدد برای ما برنامه خاص دارند. 
پس بی تردید ما باید به این سه ضلع توجه بیشتری کنیم و امیدواریم 
از این گردنه  با همتی که دوستان در همه مجموعه ها دارند، بتوانیم 
سخت فتنه اقتصادی عبور کنیم و بی تردید طبق فرمایش حضرت آقا 
مردم سالار می شود؛  اقتصاد  اقتصاد شود،  وارد  بسیج  اگر  فرمودند  که 
این تکلیف مشخص ما است و امیدواریم که بتوانیم با توجه و دقت به 

فرمایشات مقام معظم رهبری در مقابل همه فتنه ها ایستادگی کنیم.

آزاد به  اقتصادی مجلس است برای کمک به مناطق  کمیسیون 
شکلی ارائه خواهیم نمود و به دولت کمک خواهیم کرد و انتظار 
ما هم این است که همان هدف گذاری اتفاق بیفتد و آن چیزی 
نیست جز افزایش صادرات، کاهش واردات و قاچاق، جلوگیری از 
گفتم  که  موضوعاتی  مابقی  و  گمرک  موضوع  مالیاتی،  فرارهای 
ارتقاء جایگاه مناطق  و قطعا اگر مدیریت جدید هم در چارچوب 
آزاد و رسیدن به شاخص های مد نظر حرکت کند، بی تردید مورد 
حمایت ما واقع خواهد شد و امیدواریم مسیر حرکت به شکلی باشد 
که بتوانیم با تعامل بهتری نسبت به گذشته اتفاقات مثبتی را در 

مناطق آزاد کشور رقم بزنیم.

بحث  مطرح شدن  شاهد  گذشته  روز  چند  طی   
مجلس  در  ماکو  آزاد  منطقه  خصوص  در  تخلفاتی 
شورای اسلامی بودیم، که با رای حداکثری نمایندگان 
پرونده به قوه قضائیه ارجاع شد. موضوعاتی که در این 
پرونده در خصوص تخلفات منطقه آزاد ماکو مطرح بود 
به این نکته که بحث طرح و بررسی این  با توجه  را 
موضوع در کمیسیون اقتصادی و توسط شخص شما 

در صحن مطرح شد، بفرمایید؟
به درخواست نماینده مردم ماکو و همچنین درخواست کمیسیون 
اولیه ای  گزارش های  و  کردیم  ورود  بحث  این  به  ما  اقتصادی، 
بعضی  در  تخلفاتی  که  بود  آن  از  حاکی  رسید،  ما  دست  به  که 
البته شایان ذکر است که این بدین معنی  از حوزه ها وجود دارد، 
نیست که تمامی کارهایی که در منطقه انجام شده تخلف است، 
امکان دارد در جایی صد کار انجام شود و تعدادی از آن تخلف و 
مابقی درست باشد و ما هم موضوع رسیدگی به تخلف را انجام 
می دهیم؛ مثلا اگر شما در کل زندگی تان  یک روز هم دعوا نکرده 
باشی و اتفاقی یک روز دعوا کنی، باید بابت آن یک روز جواب 
بدهی و در بررسی آن کار، به مابقی روزهایی هم که خوب بودي 
کاري ندارند، لذا باید بابت خلافی که انجام دادی پاسخگو باشی 

و آن تخلف مورد نظر است.
در گزارش هایی که به دست ما رسیده بود حاکی از این امر بود 
که بخشی از اقدامات به شکل تخلف و عدول از قوانین و مقررات 
بوده است. در ابتدا کمیسیون مصوب کرد که به این موضوعات 
ورود پیدا کنیم و هماهنگی هایی برای بازدیدهای منطقه ای انجام 
پذیرفت و دستگاه های تخصصی ورود پیدا کردند و گزارشی که 
که  بود  گزارشی  عین  رسید،  تصویب  به  و  مطرح  کمیسیون  در 
دستگاه های تخصصی داده بودند؛ یعنی وزارت اطلاعات، معاونت 
کل  بازرسی  کشور،  محاسبات  دیوان  جمهوری،  ریاست  اول 
که  گزارش هایی  همه  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  ستاد  و  کشور 
به ما داده بودند در کمیسیون قرائت کردیم و براساس محورهای 
تخلفی که در این گزارش ها آمده بود، این گزارش جمع بندی و 
داده  را  گزارش  که  دستگاهی  هر  توسط  شده  ارائه  سرفصل  با 
که  بود  بندهایی  همان  مانند  داشتیم  که  محورهایی  ما  و  بود 
کاملا  و  آن عمل کردیم  براساس  به شکلی  و  داشتیم  قانون  در 
محورهای گزارش مشخص است، بحث واگذاری ها، استخدام ها، 
گزارش ها  به  استناد  با  که  و...  قراردادها  و  پیمانکاری ها  مباحث 
این موضوع در صحن هم مطرح شد و با رای نمایندگان محترم 
مجلس، پرونده منطقه آزاد ماکو در خصوص تخلفات اعلام شده 

به قوه قضائیه ارجاع گردید.

 در حال حاضر تعاملات بین دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد را با مجلس در خصوص هم افزایی و رفع 

مشکلات چگونه ارزیابی می کنید ؟
به جلسات مشترک  البته هنوز  است،  تعاملات خوب  در مجموع 
اولین نشست مشترک  بوده و  بیشتر در حد مکاتبات  نرسیدیم و 
هم به زودی برگزار خواهد شد تا هم نمایندگان محترم مجلس و 
هم مدیریت جدید نظرات را مطرح کنند تا انشاا... شاهد پیشرفت 

بیشتر مناطق آزاد کشور در آینده باشیم.

بازاریان  و  بازرگانان  تجار،  بسیج  حضور  بحث   
را به شکل تخصصی به مناطق آزاد کشور با توجه به 
رویکرد جدید ابلاغی مقام معظم رهبری در خصوص 

فعالیت تخصصی بسیج چگونه ارزیابی می کنید؟
کشور  آزاد  مناطق  به  می تواند  که  است  ظرفیتی  بسیج  بی شک 
کمک کند؛ نظام ما در کشور براساس مبانی دینی و اعتقادی شکل 
گرفته است که یکی از این مبانی مهم، جایگاه و ویژگی های بسیج 
در حوزه اجرایی و اداره کشور است و من مطمئن هستم که بسیج 
بازرگانان، تجار و اصناف در همه جای کشور و به خصوص مناطق 
هستیم،  آن  شاهد  ما  که  مشکلاتی  رفع  جهت  در  می تواند  آزاد 
مبنای  بر  توسعه  در خدمت  این ظرفیت  امیدواریم  و  کند  کمک 

فرمایش مقام معظم رهبری صورت پذیرد.

 در پایان اگر نکته است بفرمایید؟
انشاا... ما هم از تمام ظرفیت های مجلس و کمیسیون اقتصادی 
مجلس برای تقویت مناطق آزاد استفاده خواهیم کرد و هدف ما 
هم این است که با این تقویت بتوانیم آثار بهبود اقتصادی را از 
ما  این منظر  از  بنابراین  آزاد کشور مشاهده کنیم؛  طرف مناطق 
کنار مناطق آزاد هستیم و در حد توان کمکشان خواهیم کرد؛ ولی 
را  ساختارهایی که شکل گرفته بود متاسفانه مسیرهای متفاوتی 
از هدف گذاری رفته بود، در ابتدا کمی سخت است و باید کمک 
به حالت منطقی خودش برگردد و حتما  این موضوعات  تا  کنیم 
مدیران جدید باید بتوانند این ماموریت را به خوبی ایفا کنند و هر 
میزان که مدیریت جدید و وزیر اقتصاد به هدف گذاری مناطق آزاد 
این هدف گذاری پیش رفتند،  با  با عدد و رقم نزدیک تر شدند و 
ما هم حتما به همان میزان کمک خودمان را بیشتر خواهیم کرد.
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مدیر کل دفتر مناطق نمونه و زیرساخت های گردشگری 
از  گردشگری  و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  سازمان 
گردهمایی بزرگ شهرداران و اعضای شورای شهر کشور 
الگوی  ارائه  گفت:  و  داد  خبر  شهرایده آل  نمایشگاه  در 
در  دانش  و  دنیا  روز  فناوری  انتقال  و  ایده آل  شهرهای 
نمایشگاه  این  برگزاری  اهداف  از  شهری  مدیریت  حوزه 

است.
نمایشگاه  برگزاری  با  ارتباط  در  تاجیک  جلال  مهندس 
برای هشتمین  نمایشگاه  این  داشت:  اظهار  ایده آل  شهر 
و  می شود  برگزار  خصوصی  بخش  توسط  متوالی  سال 
شهر  شوراهای  اعضای  و  سازمان ها  شهرداران،  میزبان 

کشور است.
تا   10 تاریخ  از  نمایشگاه  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 
جزیره  بین المللی  نمایشگاه های  مرکز  در  13دی ماه 
فرهنگی،  میراث  سازمان  افزود:  می شود،  برگزار  کیش 
متوالی  برای چهارمین سال  صنایع دستی و گردشگری 
خواهد  کمک  نمایشگاه  این  بهتر  برگزاری  به  امسال 
نمایشگاه،  این  برگزاری  از  ما  اصلی  هدف  و  کرد 
این  از حضور  بهره مندی  و  گردهمایی شهرداران کشور 

است. عزیزان 
مدیر کل دفتر مناطق نمونه و زیر ساخت های گردشگری 
سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری ادامه 
سمینار  و  جشنواره  نمایشگاه،  برگزاری  بر  علاوه  داد: 
اعضای  و  شهرداران  آموزشی،  رویکرد  با  تخصصی 
در  شده  ارائه  جدید  شهری  تجهیزات  با  شهرها  شورای 

نمایشگاه نیز آشنا می شوند.
مقامات  و  مسئولین  تا  کرده ایم  ما تلاش  گفت:  تاجیک 
دغدغه های  با  نمایشگاه  این  برگزاری  طریق  از  محلی 
نیاز  مورد  که  محل هایی  در  و  شوند  آشنا  گردشگری 
قرار  فرهنگی  میراث  سازمان  اختیار  در  اراضی  است، 
موثری  اقدامات  گردشگری  حوزه  در  بتوانیم  تا  دهند 

دهیم. انجام 
وی بیان کرد: عدم دریافت عوارض و ارائه اراضی رایگان 
برای توسعه گردشگری و گسترش کمپ های گردشگری 
و  شهرداری ها  همکاری  با  که  است  اهدافی  دیگر  از 
اعضای شوراهای شهر کشور می تواند محقق شود و این 
موضوع مورد توجه ما در سازمان میراث فرهنگی صنایع 

دستی و گردشگری قرار گرفته است.
توجه  با  گفت:  رویداد  این  اجرایی  دبیر  عاطفی  مهندس 
شهر  پیشین  رویدادهای  در  که  گسترده  ظرفیت های  به 
و  دولتی  سازمان های  از  بسیاری  توجه  مورد  ایده آل 
عمومی قرار گرفته است، در همین راستا سازمان پدافند 
و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  سازمان  غیرعامل، 
اتحادیه  و  جدید  شهرهای  عمران  شرکت  گردشگری، 
کلانشهرهای  دبیرخانه  هچنین  شهری  اتوبوسرانی های 

کشور از این رویداد حمایت کامل کرده اند.
نمایشگاه شرکت کنندگان  این  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
ترافیک،  و  نقل  و  حمل  شهری،  مبلمان  حوزه های  در 
آتش  شهر سازی،  و  راه  شهری،  خدمات  و  مدیریت 
و  روشنایی  سبز،  فضای  ایمنی،  خدمات  و  نشانی 
زیبا سازی،  و  شهری  تبلیغات  شهری،  نورپردازی 
و  تازه ترین  مواد،  تبدیل  و  بازیافت  اطلاعات،  فناوری 
نمایش  به  را  خود  دستاوردهای  و  تولیدات  نوین ترین 

گذاشت. خواهند 
این  اهداف  مهم ترین  مورد  در  رویداد  اجرایی  دبیر 
بین  تعامل  و  مستقیم  ارتباط  داشت:  اظهار  نمایشگاه 
عرضه کنندگان تجهیزات، خدمات و فناوری مورد نیاز در 
با دست اندرکاران مدیریت شهری اعم  ایده آل  یک شهر 
و  پیمانکاران  استانداران،  شهر،  شوراهای  شهرداران،  از 
مهندسان مشاور کمک به توسعه فروش عرضه کنندگان 
فناوری های نوین مدیریت شهری، ارائه الگوی شهرهای 
ایده آل، انتقال فناوری روز دنیا و دانش در حوزه مدیریت 

شهری است.
عامل  مدیران  نشست  همایش  کرد:  بیان  همچنین  وی 
سازمان های پسماند سراسر کشور ، نشست مدیران عامل 
فنی  مسئولین  و  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان های 
آپ های  استارت  اولین   کشور،  سراسر  استانداری های 
فرصت های  شهری،  خدمات  نوین  فناوری های  عرصه 
نشست  و  کشور  شهرداری های  حوزه  سرمایه گذاری 
تخصصی مدیران سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری با شهرداران شهرهای نمونه گردشگری از 

جمله رویدادهای جانبی این نمایشگاه است. 

ارائه فناوری های روز دنیا 
در حوزه مدیریت شهری

تازه ترین تولیدات 
و دستاوردهای شهری 

در نمایشگاه شهرایده آل
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مهندس مسرور در مراسم افتتاح سرای تجاری ایرانیان در آستراخان روسیه:

تشکیل منطقه آزاد انزلی به منظور توسعه روابط ایران و روسیه

مهندس رضا مسرور، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
اتاق  و  آستراخان روسیه  به دعوت مسئولین جمهوری  انزلی که  آزاد 
تجاری  سرای  افتتاح  مراسم  ویژه  سخنران  از  کشورمان  بازرگانی 
به  انزلی  آزاد  منطقه  اینکه  بیان  با  بود،  آستراخان  شهر  در  ایرانیان 
منظور توسعه روابط ایران با روسیه و کشورهای حاشیه خزر تشکیل 
شده، تصریح کرد: ظرفیت های لازم برای افزایش حجم مبادلات دو 

کشور از دو میلیارد فعلی به ده میلیارد دلار در سال وجود دارد.
وی با تبریک به تجار ایرانی و روسی به مناسب شروع به کار رسمی 
و  ارزشمند  بسیار  را  مهم  اقدام  این  روسیه،  در  ایران  تجاری  سرای 
موثر ارزیابی کرد و آن را یکی از حلقه های مفقوده در راستای توسعه 

مبادلات تجاری دو کشور بیان داشت.
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی از تلاش های 
اتاق  روسای  و  روسیه  در  ایران  سفیر  آستراخان،  جمهوری  استاندار 
تجاری تشکر  این سرای  احداث  راستای  در  و گیلان  بازرگانی کشور 
کرد و استراتژی راهبردی دولت دکتر روحانی را توجه ویژه به توسعه 

روابط ایران و روسیه اعلام نمود و گفت: با توجه به ظرفیت های موجود 
دو کشور می توان حجم روابط تجاری دو کشور را از میزان دو میلیارد از 
مجموع بالغ بر ۷۰۰میلیارد دلار حجم تجاری روسیه با دیگر کشورها در 

سال گذشته میلادی به ده میلیارد دلار در سال افزایش داد.
مهندس مسرور به تشریح مزیت ها و توانمندی های منطقه متبوع خود 
بندری  مجتمع  گفت:  و  پرداخت  دو کشور  مبادلات  توسعه  مسیر  در 
کاسپین به عنوان بزرگترین زیرساخت بندری ایران در دریای خزر با 
رویکرد صادراتی و با هدف توسعه روابط اقتصادی با کشورهای حاشیه 
خزر و راه اندازی کریدور نوستراک در منطقه آزاد انزلی احداث شده که 
اسکله های این مجتمع در بهار امسال با حضور دکتر روحانی ریاست 
محترم جمهور  افتتاح شد و پایانه صادراتی آن در حال احداث است و 
اقدامات لازم جهت اتصال این مجتمع بندری به شبکه ریلی کشور تا 

سال آینده انجام می شود.
در  که  خوبی  اتفاقات  افزود:  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
کریدور  فعال سازی  مسیر  در  کشور  دو  همکاری های  افزایش  جهت 

شمال-جنوب و توسعه مبادلات ترانزیتی در حال انجام است، زمینه 
خوب مضاعفی برای رشد مبادلات دوجانبه و افزایش سهم ایران از 
مبادلات ۷۰۰میلیارد دلاری روسیه با سایر کشورها در آینده نزدیک 

مهیا می شود.
اینکه  بر  تصریح  با  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیره  هیات  رئیس 
برنامه ریزی های بسیار خوبی از سوی وزارت امور خارجه کشورمان به 
منظور توسعه همکاری همه جانبه دو کشور در حال انجام است، اضافه 
کرد: این عزم را در نشست های مشترکی که با معاون آسیا و اقیانوسیه 
وزارت خارجه داشتم، مشاهده کردم؛ در عین حال طی دو سال گذشته 
منطقه آزاد انزلی میزبان نشست سفرای کشورهای حاشیه دریای خزر 
منطقه  بازرگانی کشورهای  اتاق های  اجلاس  پانزدهمین  و همچنین 
با  ایران  مشترک  اقتصادی  کمیسیون  در  که  این  ضمن  و  بود  خزر 

کشورهای منطقه حضوری فعال داشته است.
وی در پایان، افتتاح سرای تجاری کشورمان در آستراخان روسیه را 
فرصت بسیار مناسبی برای توسعه مبادلات دو کشور دانست و تاکید 
کرد: تجار ایرانی برای  برنامه ریزی جهت افزایش صادرات محصولات 
این ظرفیت جدید بهره مند شوند  از  بازار روسیه می بایست  به  ایرانی 
که مجموعه اقدامات و طرح های پیش گفته می توانند زمینه افزایش 

مناسبات تجاری  دو کشور را فراهم نمایند.
گفتنی است سرای تجاری ایرانیان که قدمتی ۲۰۰ساله داشت، بعد از 
انقلاب ۱۹۱۷ روسیه تعطیل شده بود؛ بعد از حدود صد سال در فضای 
اختصاصی  دفاتر  با  دو طبقه  در  و  به مساحت ۱۰۰۰مترمربع  جدیدی 
۱۴اتاق بازرگانی ایران و یک دفتر نمایندگی سازمان منطقه آزاد انزلی 
بازرگانان  و  تجار  فعالیت   برای  مناسبی  مرکز  تا  کرد  کار  به  شروع 
کشورمان در بازار روسیه باشد و این سرای تجاری در توسعه مراودات 
ایرانیان با فعالین اقتصادی کل روسیه به ایفای نقش خواهد پرداخت 
بدین معنی که علاوه بر جمهوری آستراخان، تلاش خواهد شد مراودات 

با دیگر جمهوری های این کشور با محوریت این مرکز انجام شود.
جمهوری  استاندار  ژیلکین  ایرانیان،  تجاری  سرای  افتتاح  مراسم  در 
آستراخان، بینوکوروف رئیس اتاق بازرگانی و تجار این کشور، مهدی 
سنایی سفیر ایران در روسیه، شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران، عسگر 
اولادی رئیس اتاق ایران-روسیه، تیزهوش تابان رئیس اتاق بازرگانی 
گیلان و روسای ۲۰اتاق بازرگانی از سراسر کشور، مدیران کل گمرک، 
امور  و  روابط عمومی  استان گیلان و مدیر  صنعت، معدن و تجارت 
استانداری  اقتصادی  مدیرکل  و  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  بین الملل 
مدیرعامل  و  اسلامی  جمهوری  کشتیرانی  ارشد  مدیران  و  گیلان 
کشتیرانی خزر به همراه تعدادی از مدیران اقتصادی استان های شمالی 

کشورحضور داشتند.

در هفتمین اجلاس سراسری مدیریت مشتری مداری کشور، تندیس سازمان 
مشتری مدار پس از ارزیابی عملکرد و دستاوردهای سازمان منطقه آزاد انزلی، 

به این سازمان اعطا شد.
بنا بر این گزارش سازمان منطقه آزاد انزلی در راستای رسیدن به نهادهای پویا 
که طرح ها و برنامه های آن براساس استانداردهای متعدد بین المللی مدیریتی 
رضایتمندی  تعریف  مشتریان،  انتظارات  شناسایی  و  مشتری  شناخت  مانند 
و  رضایتمندی  سطح  ارتقای  و  مشتری  در  رضایت  ایجاد  فرآیند  و  مشتری 
اجلاس  این  در  اجرای می شود،  و  مشتریان؛ طراحی  وفادارسازی  به  رسیدن 
اجلاس  هفتمین  تندیس  گرفته،  صورت  بررسی  و  پایش  با  و  یافت  حضور 

سراسری مدیریت مشتری مداری کشور را دریافت نمود.
فعالین  از  متشکل  انزلی  آزاد  منطقه  امروز ،  تجاری  محیط  در  است  گفتنی 
اقتصادی داخلی و بین المللی، ساکنین بومی و نهادهای دولتی است و مشتریان 
به عنوان عضو فعال و تاثیرگذار در کلیه فعالیت های تجاری-خدماتی به شمار 
می روند که پایش رضایتمندی مشتریان در ادامه مسیر خدمات رسانی از اهمیت 
زیادی برخوردار است و در این میان با توجه به تغییرات بنیادین علوم نوین 
مدیریت در کسب و کار رضایتمندی مشتری و بهره گیری از بازاریابی نوین 
و همچنین آشنایی و الگوبرداری از کشورهای صنعتی توسعه یافته به منظور 
در  بین المللی  و  کشوری  برجسته  اساتید  بنیان،  دانش  مدیران  از  بهره گیری 
 CRM حوزه مدیریت ارتباط با مشتری این سازمان فعالیت های خود را حول

متمرکز نموده است.
لازم به ذکر است شرکت در کارگاه های آموزشی و مذاکره با فعالین اقتصادی 
کشور که در این اجلاس حضور یافته بودند، از جمله فعالیت های جانبی معاون 
فرهنگی، اجتماعی و گردشگری و دیگر نماینده سازمان منطقه آزاد انزلی در 

این اجلاس بود.
از  قدردانی  و  معرفی  هدف  با  مشتری مداری  مدیریت  سراسری  اجلاس 
پیشگامان این عرصه با حمایت مرکز آموزش مدیریت دولتی سازمان اداری 
 QAL مجموعه  و  اسلامی  شورای  مجلس  لشگری،  و  کشوری  استخدامی 
کشور انگلستان و با حضور مدیران و صاحبان صنایع از بخش های دولتی و 
خصوصی در مرکز همایش های بین المللی صدا و سیمای جمهوری اسلامی 

ایران برگزار شد. مدیره  هیات  رئیس  مسرور  رضا  مهندس  میان  تفاهم نامه ای  انعقاد  با 
میلوشکین مدیرعامل  انزلی و سرگی  آزاد  و مدیرعامل سازمان منطقه 
منطقه ویژه اقتصادی لوتوس، با تخصیص ۲۰هکتار اراضی منطقه ویژه 
آستراخان به شرکت های ایرانی، این منطقه به مرکز پردازش کالاهای 
اورآسیا تبدیل  ایرانی به کشورهای  نیمه  ساخته و صادرات محصولات 

می شود.
براساس این تفاهم نامه با در اختیار قرار دادن ۲۰هکتار زمین صنعتی به 
شرکت های ایرانی برای تولید کالاهای نیمه ساخته، فرصت مناسبی برای 
صادرات کالاهای ایرانی مورد نیاز بازار روسیه و کشورهای اطراف ایجاد 
خواهد شد و با بهره گیری مزایای منطقه ویژه آستراخان و معافیت هایی 
که برای مبادلات تجاری مابین فعالین اقتصادی عضو کشورهای اورآسیا 
وجود دارد، شرکت های ایرانی معرفی شده از سوی سازمان منطقه آزاد 
انزلی می توانند با تولید و پردازش کالا در منطقه ویژه آستراخان با کمترین 
هزینه به بازارهای کشورهای مزبور دسترسی پیدا نمایند و با این حرکت 
گام موثری در جهت تحکیم و تعمیق مناسبات اقتصادی و بازرگانی دو 
کشور به ویژه در حوزه دریای خزر، فعال سازی کریدور شمال-جنوب و 

توسعه صادرات ایران به کشورهای حاشیه خزر برداشته شود.
مهندس رضا مسرور در حاشیه انعقاد این تفاهم نامه با اشاره به بازدید و 
گفتگوهای انجام شده، تصریح کرد: تلاش خود را جهت جذب برترین 

مهندس رضا مسرور رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد انزلی در دومین روز حضور خود در روسیه، از منطقه ویژه اقتصادی 
تفاهم نامه همکاری مشترک  و در خصوص  بازدید  آستراخان  لوتوس 
منعقد شده میان دو طرف در سال گذشته، توسعه همکاری های مشترک 
و صادرات محصولات  گردشگری  مسافری  راه اندازی خط  و  تجاری 

ایرانی به روسیه و کشورهای منطقه به گفتگو پرداختند.
و  توانمندی ها  ظرفیت ها،  از  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
دیدار کرد،  اقتصادی  ویژه  منطقه  این  احداث  در حال  زیرساخت های 
که در میان واحدهای تولیدی این منطقه، کارخانه کشتی سازی لوتوس 
که یکی از بزرگترین مجموعه های کشتی سازی کشور روسیه است و با 
تنوع در تولید کشتی های مختلف از اهمیت ویژه ای برخوردار می باشد، 

مورد بازدید قرار گرفت.
نکته حائز اهمیت در بازدید از این کارخانه، بازدید هیات ایرانی از ساخت 
نخستین کشتی مسافربری بزرگ جهت تردد در بین بنادر کشورهای 
حاشیه دریای خزر در آستراخان بود که با ظرفیت حمل۳۱۰مسافر، از 
ناوبری و خدمات مسافری و تفریحی برخوردار  مدرن ترین تجهیزات 

خواهد بود .
پس از این بازدید، نشست مشترک مابین هیات اقتصادی منطقه آزاد 
انزلی و استان گیلان و طرف روسی برگزار شد که در آن مدیرعامل 
کارخانه کشتی سازی لوتوس ضمن تشریح توانمندی های این کارخانه 
کشتی سازی در ساخت و تعمیر انواع کشتی ها، از به آب اندازی کشتی 
گردشگری در حال احداث برای تردد میان بنادر دریای خزر در سال 

آینده خبر داد.
مهندس رضا مسرور رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد انزلی در این نشست با بیان اینکه نگاه سازمان منطقه آزاد انزلی به 
توسعه همکاری ها با منطقه ویژه اقتصادی لوتوس بسیار خاص است، 
اظهار داشت: قرار گرفتن دو منطقه در مسیر کریدور نوستراک، به ما 
اهداف و منافع مشترکی در بهره مندی از آن جهت افزایش درآمدهای 
ارزی کشورهای ایران و روسیه عطا می کند، که در این میان افزایش 
تعاملات منطقه آزاد انزلی و منطقه ویژه اقتصادی لوتوس می تواند نقش 

موثری در توسعه مراودات و ترانزیت دو کشور ایفا نماید.

اقتصادی  ویژه  منطقه  در  مشترک  تولید  منظور  به  ایرانی  شرکت های 
لوتوس انجام خواهیم داد.

اظهار  با  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل  و  مدیره  هیات  رئیس 
در  آستراخان  لوتوس  اقتصادی  ویژه  منطقه  آینده  به  نسبت  امیدواری 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی، منطقه متبوع خود را تنها منطقه 
آزاد شمال ایران اعلام کرد که از واحدهای صنعتی خوبی در حوزه های 
مختلف تولیدی برخوردار است و افزود: هماهنگی های لازم برای بازدید 
انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان، بازرگانان منطقه آزاد انزلی به همراه 
بازرگانان اتاق بازرگانی استان از واحدهای تولیدی و ظرفیت های منطقه 

ویژه اقتصادی لوتوس آستراخان انجام می شود.
وی به ارائه نقشه راهی برای بهره گیری از فرصت های همکاری دو منطقه 
برای توسعه صادرات ایران پرداخت و گفت : در چارچوب تفاهم نامه منعقده 
میان دو منطقه و با امضای متمم این تفاهم نامه، می توان با اختصاص 
فضای مناسبی از منطقه ویژه آستراخان جهت استقرار صنایع تولیدی ایران 
از ظرفیت های موجود در منطقه ویژه اقتصادی لوتوس جهت تولید و 
صادرات محصولات تولیدکنندگان ایرانی در آن منطقه، به منظور صادرات 

به بازار کشورهای اورآسیا استفاده کرد.
امیدواری برای رونق گردشگری دریایی در  با اظهار  مهندس مسرور 
میان کشورهای حاشیه دریای خزر با به آب اندازی کشتی مسافربری 
لوتوسی که از سوی روس ها در حال ساخت است، افزود: در سال آینده 
خط مستقیم کشتیرانی گردشگری براساس تفاهم چند ماه قبل با جناب 
بهره برداری  با  آستراخان،  دولت  نقل  و  وزیر حمل  خاریسوف  رادیک 
کشتی گردشگری که از مراحل ساخت آن بازدید کردیم، راه اندازی 
می کنیم و منطقه آزاد انزلی برنامه های متنوعی برای رونق گردشگری 
از آن میان می توان به  دریایی در دریای خزر در دستور کار دارد که 
ساخت اسکله مارینا در جوار مجتمع بندری کاسپین و تفاهم نامه هایی با 

شرکت های کشتی ساز در ایران اعلام کرد.
لوتوس  اقتصادی  ویژه  منطقه  مدیرعامل  میلوشکین  ادامه سرگی  در 
کار  به  شروع  میلادی  سال ۲۰۱۵  از  منطقه  این  اینکه  به  اشاره  با 
و  قانونی  کرده، گزارشی در خصوص موقعیت جغرافیایی، مزیت های 
زیرساخت های موجود در این منطقه ارائه کرد و از تلاش  های لوتوس 
برای فعال کردن کریدور شمال-جنوب و توسعه همکاری های اقتصادی 

روسیه با کشورهای حاشیه دریای خزر گفت.
و  نفت  پالایش  و  استخراج  کشتی سازی،  صنایع  اینکه  بیان  با  وی 
گاز، خدمات حمل و نقل ، ماشین سازی و صنایع سبک و متالوژی در 

براساس تفاهم مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی و مدیر منطقه ویژه اقتصادی آستراخان:

با تفاهم میان مهندس مسرور و وزیر حمل و نقل و صنعت آستراخان:

تخصیص ۲۰هکتار اراضی منطقه ویژه استراخان روسیه به شرکت های ایرانی

راه اندازی خط مسافری خزر با ساخت اولین کشتی پیشرفته گردشگری در آستراخان

اعطای تندیس سازمان مشتری مدار
 به سازمان منطقه آزاد انزلی

در هفتمین اجلاس سراسری مدیریت مشتری مداری کشور

مسیر جذب سرمایه گذار، اظهار داشت: با اراده موجود در مدیرعامل این 
به  شروع  و  جذب  منطقه  این  در  بزرگی  شرکت های  آینده  در  منطقه، 

فعالیت می کنند .
صنعتی،  تجاری،  اقتصادی،  مبادلات  گسترش  در  همکاری  بر  وی 
ارتقاء  هدف  با  و  کالا  نقل  و  حمل  و  بندری  خدمات  توسعه  ترانزیت، 
سطح همکاری های دو جانبه با استفاده از امکانات موجود و بالقوه تاکید 
و تصریح کرد: هم اکنون شرکت های زیادی در منطقه آزاد انزلی مشغول 
به فعالیت در حوزه های مختلف می باشند که بازار هدف بسیاری از این 

شرکت ها، کشور روسیه است. 
اظهار  با  لوتوس  اقتصادی  ویژه  منطقه  مدیرعامل  میلوشکین  سرگی 
افزایش  و  ایرانی در آن منطقه  به حضور شرکت های  امیدواری نسبت 
سطح روابط اقتصادی دو کشور، گفت: علی رغم عمر بسیار کوتاه منطقه 
منعقده،  تفاهم نامه های  چارچوب  در  می توان  لوتوس،  اقتصادی  ویژه 
گام های بلندی در راستای تسهیل و توسعه مناسبات بازرگانی و تولیدی 

در دو کشور برداشت.
استان  گمرک  مدیرکل  تفاهم نامه،  این  انعقاد  مراسم  در  است  گفتنی 
جمهوری  کشتیرانی  مدیران  خزر،  دریای  کشتیرانی  مدیرعامل  گیلان ، 
اسلامی و تجار ایرانی فعال در شهر آستراخان روسیه و تعدادی از فعالین 

اقتصادی روسیه حضور داشتند.

کرد: صنایع های تک،  اضافه  می باشند،  فعالیت  به  مشغول  آستراخان 
صنایع مرتبط با ساخت کشتی های مسافری، خشک، لایروب، باربری 
پزشکی و  گاز، صنایع  و  نفت  با  مرتبط  ترانزیت، صنایع  کانتینری،  و 
سرمایه گذار  جذب  در  منطقه  این  نخست  اولویت های  از  الکترونیک 

می باشد.
طرح های  از  استقبال  با  لوتوس  اقتصادی  ویژه  منطقه  مدیرعامل 
پیشنهادی ارائه شده برای استقرار صنایع ایرانی در این منطقه، از نقش 
ایرانیان در توسعه آستراخان در دوران گذشته به نیکی یاد کرد و افزود: 
با توجه به عزم و اراده آقای مسرور در فعال سازی کریدور نوستراک و 
مشاهده حجم بالای پروژه های زیرساختی در منطقه آزاد انزلی که در 
سفر به این منطقه مشاهده کردم، می توانم تاکید کنم منطقه آزاد انزلی 
در سال های اخیر فعالیت های بسیار خوبی برای توسعه مراودات میان 
کشورهای حاشیه دریای خزر و فعال سازی مسیرهای بین المللی داشته 
و یقین دارم با تحولات و اقدامات این منطقه، این مهم در ادامه با قدرت 

بیشتر ادامه خواهد یافت.
گفتنی است در این بازدید، ناظر گمرکات استان گیلان، مدیرکل صنعت 
معدن تجارت استان، مدیر روابط عمومی سازمان منطقه ازاد انزلی و 

تعدادی از اعضای اتاق مشترک ایران و روسیه حضور داشتند.

حضور سازمان منطقه آزاد انزلی 
و بیش از ۳۰ واحد صنعتی و صادراتی 

منطقه در نمایشگاه استانبول
سازمان منطقه آزاد انزلی به همراه بیش از ۳۰واحد صنعتی و صادراتی منطقه 

در نمایشگاه اختصاصی ایران در استانبول حضور یافت.
سازمان منطقه آزاد انزلی در این نمایشگاه در غرفه ای به مساحت ۸۰مترمربع 
فرصت های  بر  علاوه  نمایشگاه  برگزاری  طول  در  که  نمود  شرکت 
سرمایه گذاری، مزیت ها و پتانسیل های این منطقه برای سرمایه گذاران کشور 

ترکیه و سایر شرکت های حاضر و بازدید کننده از این نمایشگاه تشریح شد.
بنابر این گزارش ۳۰شرکت و واحد صادراتی و دانش بنیان بخش خصوصی منطقه 
انزلی، کالاها و محصولات صادراتی خود را نظیر محصولات کشاورزی،  آزاد 
مواد  ساختمانی،  مصالح  و  دیوارپوش  انواع  پوشاک،  آب،  آنالایزر  دستگاه های 

غذایی و خدمات فنی و مهندسی خود را در غرفه سازمان به نمایش گذاشتند.
هدف اصلی سازمان منطقه آزاد انزلی در این نمایشگاه ایجاد بستر مناسب جهت 
بازاریابی مستقیم برای واحدهای تولیدی، صنعتی و دانش بنیان بخش خصوصی 
راستای  در  تولیدی  محصولات  توسعه صادرات  منطقه جهت  در سطح  فعال 
فعالین  و  سرمایه گذاران  استقبال  مورد  که  بود  مقاومتی  اقتصاد  سیاست های 

اقتصادی کشور ترکیه و سایر کشورهای حاضر در این نمایشگاه قرار گرفت.
سرمایه گذاری  شرکت  مدیرعامل  سازمان،  سرمایه گذاری  مدیر  است  گفتنی 
با  نمایشگاهی مشترک  به منظور معرفی فرصت های همکاری  انزلی  توسعه 

فعالین اقتصادی ترکیه در این نمایشگاه حضور یافتند.
از سوی دیگر به منظور حمایت از سرمایه گذاران منطقه آزاد انزلی و فراهم 
تولیدی  محصولات  برای  بازاریابی  و  عرضه  برای  لازم  فرصت  نمودن 
و  منطقه  کارآفرینان  و  سرمایه گذاران  انجمن  رئیس  خود،  ظرفیت های  و 
مدیرعامل شرکت مدیریت صادرات منطقه که نمایندگان ۳۰شرکت صادراتی 

منطقه است نیز در غرفه این منطقه حضور پیدا کرد.
حلقه های  تکمیل  منظور  به  سازمان  بین المللی  ارتباطات  در  تنوع  افزایش 
ارتباط  در  منطقه  این  محوریت  با  گردشگری،  و  ترانزیتی  تجاری،  ارتباطی 
با کشورهای حاشیه دریای خزر، و جذب سرمایه گذاران جدید در حوزه های 
مختلف، فراهم نمودن امکان بازاریابی مستقیم برای محصولات شرکت های 
تولیدی منطقه و ایجاد ارتباط با مناطق آزاد کشور ترکیه مهم ترین دلایل و 
جمهوری  اختصاصی  نمایشگاه  در  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  حضور  اهداف 

اسلامی ایران در استانبول ترکیه بود.
کتابچه راهنمای سرمایه گذاری در منطقه به زبان های فارسی، انگلیسی؛ کاتالوگ 
معرفی کریدور شمال-جنوب و مجتمع بندری کاسپین به عنوان مهم ترین و 
بزرگترین پروژه عمرانی زیرساختی این منطقه و مناطق آزاد کشور؛ لوح فشرده 
چند رسانه ای هفت زبانه؛ دفترچه فرصت های سرمایه گذاری پیش امکان  سنجی 
و  گردشگری  راهنمای  کتابچه  و  منطقه  معرفی  بروشورهای  منطقه؛  در  شده 
سایر اقلام تبلیغاتی مجموعه بسته های اطلاع رسانی-تبلیغاتی سازمان منطقه 
آزاد انزلی جهت حضور در نمایشگاه اختصاصی ایران در ترکیه را تشکیل می داد.

نمایشگاه،  این  در  آن  صنعتی  واحدهای  و  انزلی  آزاد  منطقه  بر  علاوه 
شرکت های دیگری از ایران که در حوزه های نفت، انرژی و گاز و پتروشیمی، 
صنایع ساختمانی و غذایی، خودرو و قطعات وابسته، صنایع چوب و سلولزی، 
صنایع فلزی، محصولات کشاورزی، معدن و صنایع معدنی، مصالح ساختمانی، 
کاشی و سرامیک، لوازم خانگی، محصولات فرهنگی و هنری و صنایع دستی، 
خدمات بانکی، حمل و نقل، گردشگری و صنایع نساجی فعال بودند، در این 

نمایشگاه حضور داشتند.
نمایشگاه اختصاصی توانمندیهای صادراتی ایران در استانبول ترکیه در محل 
مرکز نمایشگاهی cnrاین شهر در فضایی  بالغ بر ۱۰ هزار متر مربع توسط 
شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی ایران وابسته به وزارت صنعت معدن 

و تجارت از ۳ الی ۶ آبان ۹۶ در حال برگزاری است.



اخبار - چابهار

برگزاری نشست آسپک به میزبانی 
منطقه آزاد چابهار

اعزام تیم ملی کریکت جمهوری 
اسلامی ایران به کشور مالزی

با حمایت سازمان منطقه آزاد چابهارصورت گرفت

موزه های  بین المللی  همکاری های  )کمیته  آسپک  نشست 
 ۱۰ چابهار  آزاد  منطقه  میزبانی  به  اقیانوسیه(  و  آسیا  منطقه 
با  هم زمان  می گردد.  برگزار  چابهار  در  جاری  ۱۲آبان ماه  تا 
برگزاری نشست آسپک از طرح موزه بزرگ منطقه آزاد چابهار 

رونمایی خواهد شد. 
برگزاری این نشست باعث ارتقاء فرهنگ موزه داری در کشور 
از فضاهای گفتگو  ایران  می شود و همچنین میراث فرهنگی 
نشست  این  محورهای  از  یکی  برد.  خواهد  بهره  تبادلات  و 
بررسی تشکیل نیرویی ویژه برای حفاظت از موزه ها در مقابل 

تروریسم است.
افغانستان، آذربایجان، بنگلادش، کامبوج،  کشورهای از جمله 
چین، هند، ژاپن، کره جنوبی، لبنان، نپال، پاکستان، مالزی و در 

این نشست شرکت خواهند کرد.

مهدی آبروش، سرپرست مدیریت امور اجتماعی سازمان منطقه 
با  ایران  آزاد چابهار گفت: تیم ملی کریکت جمهوری اسلامی 
حمایت سازمان منطقه آزاد چابهار جهت شرکت در مسابقات 

آسیایی کریکت زیر ۱9سال به کشور مالزی اعزام شد.
وی افزود: سه دوره اردوی آمادگی تیم ملی زیر ۱9سال کریکت 
جمهوری اسلامی ایران به میزبانی سازمان منطقه آزاد چابهار، 
زیر نظر مربیان در ورزشگاه ویژه کریکت چابهار انجام و ۱4نفر 

از بازیکنان جهت حضور در تیم ملی انتخاب شدند.
چابهار  آزاد  منطقه  سازمان  اجتماعی  امور  مدیریت  سرپرست 
در  ایران  اسلامی  جمهوری  کریکت  تیم ملی  کرد:  اضافه 
رقابت  قطر  و  مالدیو  کویت،  کشورهای  با  آسیایی  مسابقات 

می کند.
مسابقات  در  کننده  شرکت  کشورهای  داشت:  اظهار  آبروش 
آسیایی در صورت پیروزی در این رقابت ها، جهت شرکت در 

مسابقات جام جهانی نیوزلند ۲۰۱8 انتخاب می شوند.
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قشم

دستیابی به شیوه های جدید با انتقال تجارب و دانش بین مناطق آزاد کشور 
عبدالرحیم کردی، رئیس هیات مدیره و  مدیرعامل سازمان منطقه 
با  مبارزه  تخصصی  کمیته  نشست  نخستین  جمع  در  چابهار  آزاد 
انتقال  داشت:  اظهار  چابهار  در  کشور  آزاد  مناطق  در  پول شویی 
به  باعث دستیابی  آزاد کشور می تواند  بین مناطق  تجارب و دانش 

شیوه های جدید شود.
تخصصی  نشست های  گونه  این   برگزاری  با  همچنین  افزود:  وی 

می توانیم یافته های بین مناطق آزاد را به اشتراک بگذاریم.
دو  در  آنچه  کرد:  اضافه  چابهار  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
و  فرآیندها  در  تغییرات  هستیم،  آن  شاهد  چابهار  در  گذشته  سال 
دستگاه های مالی هست که باعث شفافیت های مالی و نظام فرآیند 

محورمالی شده است.
با  مبارزه  تخصصی  کمیته  نشست  نخستین  است  ذکر  شایان  
پول شویی در مناطق آزاد کشور با حضور مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد چابهار، مدیر امور مجامع و حسابرسی داخلی مناطق آزاد کشور 
و مدیران مالی و اقتصادی مناطق به میزبانی این سازمان برگزار شد.

کار  کسب  و  شتاب  رویداد  دومین 
فرهنگ  ترویج  هدف  با  چابهار 
کسب   گسترش  تسهیل  و  کارآفرینی 
و کارهای دانش بنیان و با رویکرد دریا 
محور آخر در روزهای اوایل آبان ماه 

جاری برگزار شد.
تجاری-صنعتی  آزاد  منطقه  سازمان 
چابهار، دانشگاه دریانوردی و علوم دریایی 
فناور در  چابهار و مرکز رشد واحدهای 

برگزاری این رویداد مشارکت داشتند.
شتاب  رویداد  دومین  محورهای 
شیلات  دریایی،  گردشگری  چابهار، 
حمل ونقل  دریایی،  فرآورده های  و 
صنایع  دریایی،  محیط زیست  دریایی، 
غذایی دریایی و انرژی ها دریایی بودند. 
در  کسب  وکار  شتاب  رویداد  اولین 
برگزار  جاری  سال  اردیبهشت ماه 
گسترده  استقبال  به  عنایت  با  و  شد 
آزاد  منطقه  جوانان  و  دانشجویان 
اجرای  برای  برنامه ریزی  چابهار، 
حداقل دو رویداد در سال جاری انجام 

 شده است. 

و  مدیرعامل شرکت حمل  کاپیتان حمزه کشاورز، 
ایران  اسلامی  جمهوری  کشتیرانی  کانتینری  نقل 
حاوی  48۰۰کانتینری  ترانزیتی  محموله  حمل  از 
گندم اهدایی دولت هندوستان به افغانستان از بندر 
شرکت  این  توسط  چابهار  به  هندوستان  کاندلای 
همزمان با افتتاح اسکله جدید شهید بهشتی چابهار 
خبر داد و گفت: محموله بزرگ ترانزیتی شامل چهار 
پارتیِ 48۰۰کانتینری حاوی گندم ترانزیتی اهدایی 
شرکت  این  توسط  افغانستان  به  هندوستان  دولت 
جذب شده است که از بندر کاندلا در هندوستان به 
طور مستقیم به چابهار حمل و همزمان با ورود آن 
اسکله جدید شهید بهشتی چابهار افتتاح خواهد شد.

وی با اشاره به بارگیری اولین مورد از این محمولات 
استراتژیک شامل 645دستگاه کانتینر ۲۰فوتی افزود: 
این محموله در حال حاضر توسط کشتی بهشاد در 
بندر کاندلا در حال بارگیری است که انشاء ا... پس از 
ترک بندر کاندلا و در تاریخ 3۱ اکتبر۲۰۱7 میلادی 

مصادف با 9آبان ماه به بندر چابهار می رسد.
این  جذب  در  کرد:  خاطرنشان  کشاورز  کاپیتان 
مناقصه  برنده  عنوان  به  دیبارخ  شرکت  محموله 
در  چابهار  مردم  نماینده  افغانستان،  به  ترانزیت 
مجلس شورای اسلامی، مدیران منطقه آزاد چابهار 
و مدیریت بندر نقش شایسته ای داشته و هماهنگی 
تنگاتنگی با شرکت حمل و نقل کانتینری کشتیرانی 
داشته اند که از حمایت آنها تشکر و قدردانی می کنم .
مدیرعامل شرکت حمل و نقل کانتینری کشتیرانی 
یادآور شد: همزمان با ورود این محمولات مراسم 
ویژه ای در بندر شهید بهشتی چابهار جهت افتتاح 
برگزار  بندر  این  عمیق  کانتینری  جدید  اسکله 
می شود که در این مراسم مقامات سیاسی، لشکری 
از دولت  پایه ای  بلند  و کشوری و همچنین هیات 

هندوستان و افغانستان حضور خواهند داشت.

مدیرعامل شرکت حمل و نقل 
کانتینری کشتیرانی جمهوری اسلامی 

ایران اعلام کرد:
افتتاح اسکه جدید چابهار 
همزمان با ورود کشتی 
جمهوری اسلامی ایران

برگزاری دومین رویداد شتاب چابهار، آخر هفته با طعم کارآفرینی
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Hamid Baeidinejad, Iran’s ambassa-
dor in London, said British compa-
nies are interested in Iran’s market 
and call for expansion of economic 
ties with the country, IRNA reported.
The Iranian envoy made the remarks 
after the British-Iranian Chamber of 
Commerce, Industries, and Mines 
(BICCIM) annual reception and din-
ner at the House of Commons in Lon-
don on Friday.
Baeidinejad and Chairman of the All 
Party Parliamentary Group on Iran, 
Richard Bacon MP along with repre-
sentatives of over 150 British com-
panies active in different areas were 
among the attendees of the annual 
meeting.
Mutual cooperation and ways for ex-
pansion of economic ties between 
Iranian and British companies were 
explored and discussed during the 
meeting.
As reported, the participants believed 
that economic interactions between 
the two countries are not in accord-
ance with the two countries capacities 
and need to increase.

British companies eager for 
expansion of trade with Iran

@freezonesnews1

Tehran, Baku discuss expansion of economic co-op
Iranian Finance and Economic Af-
fairs Minister Masoud Karbasian 
and Azerbaijani Economy Minister 
Shahin Mustafayev discussed the 
ways to boost economic coopera-
tion between the two countries in 
different sectors.
In a joint press conference after 
their meeting in Baku on October 
26, Karbasian said: “Fields of co-
operation between Iran and Azer-
baijan have fortunately increased 
and we discussed different areas of 
mutual cooperation including joint 
investment, auto manufacturing, 
pharmaceutical production, agricul-
tural machinery, and bus assembly 
in today’s meeting.” Shada report-
ed. 
Karbasian, who is the Iranian head 

of Iran-Azerbaijan Joint Economic 
Committee, said the fourth meet-

ing of the committee will be held in 
Tehran soon.

Tehran, Moscow confer on boosting 
economic, industrial, energy co-op
Iranian Transport Minister Abbas Akhoun-
di and Russian Energy Minister Alexander 
Novak discussed the ways to expand co-
operation between the two countries in 
economic, industrial and energy sectors, 
IRNA reported.
In a meeting with Akhoundi in Moscow on 
Friday, Novak, who is the Russian head of 
Iran-Russia Joint Economic Committee, 
emphasized the importance of boosting 
bilateral cooperation in energy and other 
areas and said cooperation in transporta-
tion sector is progressing well and some 
noticeable achievements have been al-
ready attained.
Akhoundi, for his part, said the current 
trend of expanding cooperation between 
Iran and Russia is satisfactory.
“Very good measures have been taken in 
recent years for the implementation of 
joint projects between the two countries; 
he noted and referred to railway as one of 
the main sectors of bilateral cooperation.
Akhoundi, who traveled to Russia on 
Thursday accompanied by Saeed Mo-
hammadzadeh, the managing director of 
Islamic Republic of Iran Railways, dis-
cussed expansion of ties between Iran 
and Russia with some Russian officials 
including Minister of Construction Hous-
ing and Utilities Sector Mikhail Men and 
Railways CEO Oleg Belozerov during his 
stay in the neighboring country.

India plans to form panel on development of Iran’s Chabahar Port
Indian government plans to set up 
a panel of secretaries on develop-
ment of the Iranian southeastern 
port of Chabahar.
The panel will look into issues re-
lated to easing of financial terms 
and other contractual issues, in 
order to make the project more 
lucrative for private investors 
which New Delhi plans to attract 
for assisting in the mega scale de-
velopment of the Persian Gulf na-
tion’s major port, The Asian Age 
reported.
The formation of the panel 
comes at a time when there are 
concerns that the expected re-
turns from the development 
project could be affected due to 

Soaring numbers of travelers to Anzali Free 
Zone along with ongoing efforts to boost its 
tourism infrastructure are sure signs that it 
is on track to become a bustling tourist hub 
in northern Iran.
The number of domestic and foreign tour-
ists visiting the coastal region rose to 3.107 

by Tehran in 2015 with world 
powers like the United States, 
UK, France, Germany, Russia 
and China as well as the Euro-
pean Union.
Apart from the bilateral pact to 
develop the Chabahar port, for 
which India will invest $500 mil-
lion, a trilateral agreement on 
transport and transit corridor has 
also been signed by India, Af-
ghanistan and Iran.

The government is hopeful that 
the strategic Chabahar Port in Iran 
will be operational by the end of 
2018, Indian Union Minister Ni-
tin Gadkari had said some time 
back.

million in the previous Iranian calendar 
year 1395 (March 2016-March 2017) in 
comparison to 2.3 million the year earlier, 
witnessing 35 percent growth, said Anzali 
Free Zone Organization’s Deputy Director 
Majid Fatehi on Tuesday.
The figure also jumped by 35 percent dur-

Iran’s Deputy Finance and Eco-
nomic affairs Minister Mohammad 
Khazaei, Deputy Transport Minister 
Asghar Fakhriyeh Kashan and some 
representatives from Central Bank 
of Iran (CBI) and Organization for 
Investment, Economic and Techni-
cal Assistance of Iran accompanied 
Karbasian during his two-day visit 
to Baku.
Mustafayev, as the Azerbaijani 
head of the two countries’ joint 
economic committee, for his part 
said that Iran and Azerbaijan have 
cooperation in various sectors in-
cluding transportation, energy, 
auto manufacturing, oil and gas 
and establishment of a factory for 
the joint production of medicine 
has been already started.

Anzali Free Zone on way to be a tourist hotspot
ing the first Iranian calendar month of Far-
vardin (March 21-April 20) in comparison 
to the same period last year, Fatehi added in 
an address to a meeting on tourism invest-
ment opportunities.
The free zone embraces 14 hotels, motels and 
residential complexes with a capacity of 5800 
beds, all enjoy quality standards, he said.
A recreational pier named “Marina” is cur-
rently under construction as a pilot project 
for enhancing marine tourism in the re-
gion and it would be first of its kind in the 
south-Caspian region, ISNA quoted the of-
ficial as saying.
The docking station has a capacity for ac-
commodating some 350 vessels and it will 
be operational by the end of the current Ira-
nian year (March 20, 2018), he estimated.
Located in Gilan province, Anzali Free Zone 
is the sole free zone in the southern part of 
the Caspian Sea with an area of 9,400 hec-
tares and 40 kilometers shoreline.
The economic hub, launched in 2005, has 
special advantages such as strategic trans-
portation and transit position by being in the 
International North–South Transport Corri-
dor. In addition, the free zone enjoys tax 
exemption for 20 years as well as customs 
duties and value-added tax exemptions.

the United States hardening its 
stance on Iran over its purported 

non-compliance of terms of the 
nuclear treaty which was inked 


